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Närvarolista ledamöter Närvarande i sammanträdeslokal 

Annamaria Hedström (S) 

Daniel Ådin (S) 

 

Deltar på distans 

Bertil Almgren (S) 

Gunilla Andersson (S) 

Malin Berglund (S) 

Lorents Burman (S) 

Mats Ekman (S) 

Daniel Envall (S) 

Evelina Fahlesson (S) 

Kenneth Fahlesson (S) 

Maria Granskär (S) 

Iosif Karambotis (S) 

Pierre Lidström (S) 

Carina Lundmark (S) 

Felicia Lundmark (S), §§ 77 - 103 

Lars Lundmark (S) 

Anna Lundström (S) 

Gunilla Lundström (S) 

Maria Marklund (S) 

Kamel Mnad (S) 

Magnus Nilsson (S) 

Jasmine Ravaghi (S) 

Fredrik Stenberg (S) 

Valter Stenberg (S) 

Peter Stensmar (S) 

Tomas Teglund (S) 

Ann Åström (S), §§ 77 - 101 

Henry Andersson (M) 

Stefan Anundi (M) 

Ramona Dolan (M) 

Kaisa Edström (M) 

Anette Lindgren (M) 

Micaela Löwenhöök (M) 

Johan Söderberg (M) 

Håkan Andersson (C) 

Kjell Bergmark (C) 

Maria Bernsson (C) 

Per Brubäcken (C), §§ 77 – 98 

Carina Sundbom (C), ej § 89 

Oscar Wellman (C) 

Marie Bergslycka (V), §§ 99 – 101 

Weidan Gong (V), §§ 77 - 103 

Agneta Hansson (V) 

Lova Torstensson (V) 

Joakim Wallström (V) 

Jeanette Velander (V) 

Markku Abrahamsson (SD) 

Magnus Bergmark (SD) 

Marcus Sehlstedt (SD) 
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Linda Strandberg (SD) 

Roland Östlund (SD) 

Shervin Ahmadzadeh (L) 

Stina Engström (L) 

Christina Soldan (L) 

Kerstin Olofsson (L) 

Charlotta Enqvist (KD), §§ 77 - 103 

Petter Ershag (KD) 

Hans Brettschneider (MP) 

Linnea Öhman (MP) 

Närvarolista tjänstgörande 

ersättare 

Deltar på distans 

Fredrik Lundberg (S) för Annica Bray (S) 

Martin Hedqvist (S) för Sara Keisu (S) 

Harriet Classon (S) för Jonna Lundgren (S) 

Lillian Carlsten (S) för Ann Åström (S), §§ 102 – 137 

Elsy Larsson (S) för Felicia Lundmark (S) , §§ 104 - 123 

Sara-Mari Eriksson (M) för Lenita Hellman (M) 

Albin Kristiansson (M) för Andreas Löwenhöök (M) 

Eva Enqvist (C) för Carina Sundbom (C), § 89 

Eva Enqvist (C) för Per Brubäcken (C), §§ 99 – 123 

Anna From-Lindqvist (C) för Katarina Larsson (C) 

Fredrik Sjöström (V) för Marie Bergslycka (V) §§ 77 – 98 

Adil Fadi (V) för Marie Bergslycka (V), §§ 102 – 123 

Fredrik Sjöström (V) för Weidan Gong (V), §§ 104 – 123 

Lena Forsman (KD) för Charlotta Enqvist (KD) , §§ 104 - 

123 
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§ 77 Dnr KS 2020-000841  101 

Revisorerna har ordet 

Då någon representant för revisionen ej var närvarande, lämnas ingen information 

vid dagens sammanträde. 

  

 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

2021-03-30 

8 

 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 78 Dnr KS 2021-000150  041 

Planeringsförutsättningar för Budget och plan 2022-

2026 

Kommunfullmäktiges beslut 

Budgetberedningens förslag till planeringsförutsättningar 2022-2026, inklusive 

bilagor, godkänns  

Inlägg 

Lorents Burman (S), Linnea Öhman (MP) samt Christina Soldan (L) yttrar sig. 

Sammanfattning 

I kommunens planeringsförutsättningar läggs grunden för den kommande 

budgetprocessen vars uppgift är att leverera en budget och plan för åren 2022-

2026. Budgeten ska ge nämnder och bolag förutsättningar att driva sina 

verksamheter inom de uppdrag och den inriktning som fullmäktige fastställt. 

Samtidigt ska budgeten innehålla en hållbar finansieringsplan för perioden som 

överensstämmer med kommunens riktlinjer för god ekonomisk hushållning. 

Planeringsförutsättningarna är tillsammans med kommunens genomförda 

framtidsdag viktiga underlag för nämndernas uppdragsdagar och uppdragsplan 

som ska lämnas in till budgetberedningen i slutet på april. 

I budgetberedningens förslag till planeringsförutsättningar 2022-2026 lämnas de 

preliminära planeringsramarna för 2022 i stort sett oförändrade jämfört med 2021. 

Utökad ram har getts till för- och grundskolenämnd, gymnasienämnd samt 

socialnämnd utifrån beräkningar om den demografiska utvecklingen 2022. 

Valnämnden har också fått ett ramtillskott till följd av valen under 2022. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att budgetberedningens förslag till 

planeringsförutsättningar 2022-2026, inklusive bilagor, godkänns. 

Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 93 

Budgetberedningens förslag till planeringsförutsättningar 2022-2026, inklusive 

bilagor 

  

Skickas till: 

Samtliga nämnder 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 79 Dnr KS 2021-000088  010 

Ny vision för Skellefteå kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Vision för Skellefteå kommun fastställs enligt kommunledningskontorets 

förslag. 

2. Tidigare beslut om vision för Skellefteå kommun upphävs. 

Inlägg 

Evelina Fahlesson (S), Weidan Gong (V) samt Markku Abrahamsson (SD) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret fick uppdraget att uppdatera den lokala 

utvecklingsstrategin Skellefteå 2030, inklusive kommunvisionen, av 

kommunstyrelsen 2019-08-20, §316. Kommunledningskontoret har tagit fram ett 

förslag till uppdatering av vision och uppdateringen av utvecklingsstrategin fortgår 

enligt plan. 

Arbetet med uppdatering av visionen startade med politikernas framtidsdag 20 

februari 2020. Efter framtidsdagen har material analyserats, workshopar har 

genomförts med bl a kommunövergripande samverkansgruppen och 

förvaltningsledningarna. Utifrån detta har visionen tagits fram. Kommunstyrelsens 

arbetsutskott och gruppledare har varit styrgrupp i arbetet.  

Målsättningen för arbetet var att ta fram en ny vision för ett framtida Skellefteå som 

plats att verka och bo på – som är enkel, tydlig och tidlös. Den nya visionen ska ge 

alla kommunens medarbetare en mening och gemensam framtidsbild. Den ska 

fungera som en ledstjärna och skapa en gemensam riktning för hela kommunens 

verksamhet. 

Kommunens nya vision för ett framtida Skellefteå som plats att verka och bo på 

lyder enligt förslag:  

En hållbar plats för en bättre vardag. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att vision för Skellefteå kommun fastställs enligt 

kommunledningskontorets förslag (beslutspunkt 1); samt att tidigare beslut om 

vision för Skellefteå kommun upphävs (beslutspunkt 2). 

Evelina Fahlesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 69 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2021-02-15 § 42 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-02-05 
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Skickas till: 

Samtliga nämnder 

Kommundirektören 

Kommunledningskontoret, kommunikation 
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§ 80 Dnr KS 2021-000099  860 

Ramverk för samverkan i Sara kulturhus 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunledningskontorets förslag till ramverk för samverkan i SARA 

kulturhus fastställs. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att utifrån fastställt ramverk, tillsammans 

med Skellefteå Kulturhus AB och övriga aktörer i kulturhuset, ta fram en 

detaljerad överenskommelse över hur samarbetet mellan de olika aktörerna 

ska fungera. 

3. Vid fortsatt arbete angående samverkan i huset skall skrivelsen från de 

fackliga organisationerna beaktas och fullmäktige uppmanar verkställande 

direktör och verksamhetsledningar att fortsatt hålla en nära dialog med de 

fackliga organisationerna.  

Inlägg 

Evelina Fahlesson (S), Charlotta Enqvist (KD), Linnea Öhman (MP), Christina Soldan 

(L), Agneta Hansson (V), Daniel Sjögren (S), Martin Hedqvist (S), Hans Brettschneider 

(MP) samt Lorents Burman (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Skellefteå kommun slutför just nu färdigställandet av Sara kulturhus i centrala 

Skellefteå. Sedan starten har målsättningen med kulturhuset varit att skapa ett 

multifunktionellt och transformativt hus som möjliggör kulturella upplevelser, 

kongresser samt möten till nytta för invånare och besökare. Ett flexibelt hus där 

olika funktioner samnyttjar ytor och skapar synergieffekter som gör huset lätt att 

driva och effektivt att använda.  

År 2018 sålde Skellefteå kommun den fastighet som uppförs för Sara kulturhus till 

Samhällsbyggnadsbolaget i Norden AB, SBB. I samband med försäljningen fick 

Skellefteå Stadshus AB i uppdrag att teckna ett 50-årigt hyreskontrakt med SBB för 

att säkra Skellefteå kommuns rådighet över fastigheten.  

Kommunfullmäktige i Skellefteå har också fastställt att det är det helägda 

dotterbolaget Skellefteå Kulturhus AB (nedan kallat kulturhusbolaget) som ska 

ansvara för hyreskontraktet med SBB. Kulturhusbolaget hyr sedan ut fastigheten i 

andra hand, dels till Elite Hotels, som hyr fastighetens hotell- och konferensdel, dels 

till Skellefteå kommun som hyr övriga delar av kulturhuset.  

Kulturhusfastigheten ska berikas med följande av Skellefteås kulturella 

verksamheter; Stadsbiblioteket, Västerbottensteatern, Skellefteå konsthall och 

Museum Anna Nordlander. Dessa verksamheter vistas och bedriver sina 

verksamheter i kulturhuset utan att erlägga någon hyra. Inriktningen har hela tiden 

varit att dessa verksamheter ska ha möjlighet att planera in sina verksamheter i Sara 

kulturhus i enlighet med sitt grunduppdrag. Kulturhusbolaget har sedan uppgiften 

att, tillsammans med dessa kulturaktörer och Elite Hotels, m.fl., driva och utveckla 

huset på ett hållbart och framgångsrikt sätt för att skapa både en stabil ekonomi 

och ett rikt kulturutbud. 
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Utifrån att de berörda verksamheterna kommer att gå från att verka enskilt till att 

förenas under samma tak med gemensamma ytor, behövs ett ramverk för 

samarbetet i kulturhuset. För besökare kommer verksamheterna i många fall att 

upplevas som ”en verksamhet”, vilket också kan innebära många positiva effekter 

för verksamheterna.  

Kommunledningskontoret har upprättat ett förslag till ramverk för samverkan som 

ska gälla på den yta som Skellefteå kommun hyr (verksamhetslokaler, scener, 

gemensamhetsytor, kontorsytor, m.m.) av kulturhusbolaget. Det innebär att alla 

verksamheter som vistas på denna yta omfattas av detta ramverk samt visionen för 

Sara kulturhus. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunledningskontorets förslag till ramverk för 

samverkan i SARA kulturhus fastställs (beslutspunkt 1); samt att kommunstyrelsen 

får i uppdrag att utifrån fastställt ramverk, tillsammans med Skellefteå Kulturhus AB 

och övriga aktörer i kulturhuset, ta fram en detaljerad överenskommelse över hur 

samarbetet mellan de olika aktörerna ska fungera. (beslutspunkt 2). 

Evelina Fahlesson (S), Charlotta Enqvist (KD), Christina Soldan (L), Agneta Hansson 

(V) samt Martin Hedqvist (S) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag med följande 

tillägg "Vid fortsatt arbete angående samverkan i huset skall skrivelsen från de 

fackliga organisationerna beaktas och fullmäktige uppmanar verkställande direktör 

och verksamhetsledningar att fortsatt hålla en nära dialog med de fackliga 

organisationerna". 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Brev från fackliga organisationer till kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 82 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2021-02-15 § 70 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-02-04 

Förslag till ramverk för Sara kulturhus 
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Skickas till: 

Skellefteå Kulturhus AB 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 

Kulturnämnden 

Fritidsnämnden 

Västerbottensteatern AB 

Skellefteå Museum AB 
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§ 81 Dnr KS 2021-000140  860 

Hyresavtal mellan Skellefteå kulturhus och Skellefteå 

kommun avseende Sara Kulturhus  

Kommunfullmäktiges beslut 

Förslag till hyresavtal mellan Skellefteå kommun och Skellefteå kulturhus AB enlig 

Skellefteå Stadshus ABs beslut 2021-02-18 § 129 godkänns. 

Deltagande i beslut 

Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Linda 

Strandberg (SD) samt Roland Östlund (SD) deltar ej i beslutet. 

Sammanfattning 

Styrelsen i Skellefteå Stadshus AB beslutade 2021-02-18 § 129 att föreslå 

kommunfullmäktige godkänna ett förslag till hyresavtal mellan Skellefteå kommun 

och å andra sidan Skellefteå Kulturhus AB beträffande SARA Kulturhus. Detta utifrån 

att Skellefteå Kulturhus AB som ska ansvara för hyreskontraktet med SBB AB 

avseende Sara kulturhus. Skellefteå Kulturhus hyr sedan ut fastigheten i andra hand, 

dels till Elite Hotels AB, som hyr fastighetens hotell- och konferensdel, och dels till 

Skellefteå kommun som hyr övriga delar av kulturhuset. 

I kulturhusfastigheten kommer vissa kulturella verksamheter att flytta in, det är 

frågan om  Stadsbiblioteket, Västerbottensteatern, Skellefteå konsthall och Museum 

Anna Nordlander. Dessa verksamheter vistas och bedriver sina verksamheter i 

kulturhuset utan att erlägga någon hyra. De berörda verksamheterna kommer att gå 

från att verka enskilt till att förenas under samma tak med gemensamma ytor. 

Med anledning av att Skellefteå Kulturhus AB ska hyra ut lokaler för ovan nämna 

verksamheter har hyresavtal mellan Skellefteå Kulturhus AB och Skellefteå kommun 

upprättats. Hyresavtalet har godkänts av styrelsen för Skellefteå Kulturhus AB vid 

styrelsemöte 2021-02-12. 

Hyresavtalet omfattar en hyresperiod om 25 år med förlängning 25 år ifall avtalet 

inte sägs upp inom föreskriven tid, med en bashyra uppgående till 32 miljoner 

kronor. Bashyran uppräknas årligen utifrån index. I hyresavtalet ingår även ett 

hyrestillägg för hyra av inventarier och teknisk utrustning uppgående till 7 miljoner 

kronor med en hyresperiod om 7 år och fyra månader. 

Skellefteå kommun kommer därmed att hyra hela kulturhuset för sina verksamheter. 

  



SKELLEFTEÅ KOMMUN 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

2021-03-30 

15 

 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

  

 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 100 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus ABs protokoll 2021-02-18 § 129 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-02-09 

Hyresavtal 

  

Skickas till: 

Skellefteå Kulturhus AB 

Nämnden för support och lokaler 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 82 Dnr KS 2020-000432  101 

Utredning angående eventuell sammanslagning av 

demokratipris och mångfaldspris 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Demokratipriset och mångfaldspriset slås samman till ett Mångfaldspris 

med prissumman 30 000 kronor. Priset delas ut på nationaldagen 6 juni. 

2. Socialnämnden ansvarar för det sammanslagna priset och beslutar om 

regler för priset. 

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att lämna förslag till de budgetjusteringar 

som kan bli nödvändiga med anledning av beslutet. 

Reservation 

Johan Söderberg (M), Carina Sundbom (C), Markku Abrahamsson (SD), Christina 

Soldan (L), Petter Ershag (KD) samt Hans Brettschneider (MP) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för egna yrkanden. Henry Andersson (M), Stefan Anundi (M), 

Ramona Dolan (M), Kaisa Edström (M), Sara-Mari Eriksson (M), Anette Lindgren (M), 

Albin Kristiansson (M), Micaela Löwenhöök (M), Håkan Anderson (C), Kjell Bergmark 

(C), Maria Bernsson (C), Per Brubäcken (C), Anna From-Lindqvist (C), Oscar Wellman 

(C), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), Roland 

Östlund (SD), Shervin Ahmadzadeh (L), Stina Engström (L), Kerstin Olofsson (L), 

Charlotta Enqvist (KD) samt Linnea Öhman (MP) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Petter Ershags m fl yrkande. 

Inlägg 

Markku Abrahamsson (SD), Petter Ershag (KD), Hans Brettschneider (MP), Iosif 

Karambotis (S), Johan Söderberg (M), Christina Soldan (L) samt Carina Sundbom  (C) 

yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2020-05-25 § 265, i samband med behandling av 

frågan om demokratipriset för 2020, att ge kommunledningskontoret i uppdrag att 

göra en översyn beträffande möjligheten att slå samman demokratipriset och 

mångfaldspriset. 

Kommunledningskontoret föreslår att demokratipriset och mångfaldspriset slås 

samman till ett pris, kallat Mångfaldspriset, med prissumman 30 000. 

Socialnämnden föreslås ansvara för priset som ska delas ut på nationaldagen 6 juni. 

Socialnämnden föreslås få i uppdrag att ta fram regler för det sammanslagna priset. 

Förslaget har remitterats till socialnämnden som tillstyrker 

kommunledningskontorets förslag. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att demokratipriset och mångfaldspriset slås samman till 

ett Mångfaldspris med prissumman 30 000 kronor. Priset delas ut på nationaldagen 

6 juni (beslutspunkt 1); att socialnämnden ansvarar för det sammanslagna priset och 

beslutar om regler för priset (beslutspunkt 2); samt att kommunstyrelsen får i 
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uppdrag att lämna förslag till de budgetjusteringar som kan bli nödvändiga med 

anledning av beslutet (beslutspunkt 3). 

Petter Ershag (KD), Johan Söderberg (M), Markku Abrahamsson (SD), Hans 

Brettschneider (MP), Christina Soldan (L) samt Carina Sundbom (C) yrkar att priset 

skall heta "Skellefteåpris för demokrati och mångfald". 

Iosif Karambotis (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Petter Ershags 

yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition ”Den 

som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Petter Ershags 

yrkande röstar nej”.  

Omröstningsresultat 

Vid uppropet avges 36 ja-röster och 29-nej-röster. Hur var och en röstat framgår av 

till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 83 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2021-02-15 § 71 

Socialnämndens protokoll 2020-11-24, §222 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-08-11, §259 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2020-06-09 

  

Skickas till: 

Socialnämnden 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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Voteringsförteckning § 82 

Ja röstar: 

Bertil Almgren (S), Gunilla Andersson (S), Malin Berglund (S), Fredrik Lundberg (S), 

Lorents Burman (S), Mats Ekman (S), Daniel Envall (S), Evelina Fahlesson (S), Kenneth 

Fahlesson (S), Maria Granskär (S), Iosif Karambotis (S), Martin Hedqvist (S), Pierre 

Lidström (S), Harriet Classon (S), Carina Lundmark (S), Felicia Lundmark (S), Lars 

Lundmark (S), Anna Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Maria Marklund (S), Kamel 

Mnad (S), Magnus Nilsson (S), Jasmine Ravaghi (S), Fredrik Stenberg (S), Valter 

Stenberg (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Ann Åström (S), Annamaria 

Hedlund (S), Daniel Ådin (S),  

Fredrik Sjöström (V), Weidan Gong (V), Agneta Hansson (V), Lova Torstensson (V), 

Joakim Wallström (V), Jeanette Velander (V). 

 

Nej röstar: 

Henry Andersson (M), Stefan Anundi (M), Ramona Dolan (M), Kaisa Edström (M), 

Sara-Mari Eriksson (M), Anette Lindgren (M), Albin Kristiansson (M), Micaela 

Löwenhöök (M), Johan Söderberg (M),  

Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Pär Brubäcken (C), 

Anna From-Lindqvist (C), Carina Sundbom (C), Oscar Wellman (C), 

Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Linda 

Strandberg (SD), Roland Östlund (SD), 

Shervin Ahmadzadeh (L), Stina Engström (L), Christina Soldan (L), Kerstin Olofsson 

(L), 

Charlotta Enqvist (KD), Petter Ershag (KD), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP). 
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§ 83 Dnr KS 2020-000582  214 

Detaljplan för del av Sörböle, utvidgning av 

Hammarängens industriområde inom stadsdelen 

Sörböle, antagande 

Kommunfullmäktiges beslut 

Detaljplan för del av Sörböle, utvidgning av Hammarängens industriområde inom 

stadsdelen Sörböle antas enligt bygg- och miljönämndensförslag 2021-01-28 § 23. 

Inlägg 

Henry Andersson (M) samt Felicia Lundmark (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-17 § 284 att återremittera ett förslag till 

detaljplan för del av Sörböle, utvidgning av Hammarängens industriområde inom 

stadsdelen Sörböle för förnyad behandling av utfarten mot väg 364, där någon 

nordlig anslutning mot denna skall ej utföras.  

Bygg- och miljönämnden beslutade 2021-01-28 § 23 att föreslå kommunfullmäktige 

anta ett förslag till detaljplan för området. Planförslagets syfte är att skapa fler 

industritomter för olika verksamheter genom att utvidga ett område som redan är 

planlagt för industri. Planen syftar också till att säkerställa en god färgsättning och 

gestaltning på området då det är synligt vid en av stadens infarter. Bygg- och 

miljönämnden har till ärendet tillagt ett PM angående anslutning till väg 364 som 

förtydligar varför den norra anslutningen finns med i detaljplanen. Den norra 

anslutningen avses inte byggas i ett första skede, utan fungerar främst som ett 

vägreservat för den södra länk som ska koppla ihop väg 364 med Karlgårdsleden 

enligt översiktsplanen. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 89 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2021-02-15 § 42 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2021-02-15 § 77 

Bygg- och miljönämndens protokoll 2021-01-28 § 23 

Kommunfullmäktiges protokoll 2020-11-17 § 284 

Miljökonsekvensbeskrivning 

Granskningsutlåtande 

Planbeskrivning 

Plankarta 

PM – Anslutning till väg 364 

  

Skickas till: 

Bygg- och miljönämnden 

Länsstyrelsen i Västerbottens län 
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§ 84 Dnr KS 2021-000078  042 

Omföring av budgetram från kommunstyrelsen till 

nämnden för support och lokaler 

Kommunfullmäktiges beslut 

4 123 000 konor omförs från kommunstyrelsens budget 2021 till nämnden för 

support och lokalers budget 2021. 

Sammanfattning 

I december 2020 genomfördes samverkan i kommunövergripande 

samverkansgrupp om tydliggörande av uppdrag och ansvarsområden för 

kommunledningskontorets (KLK) avdelning personal och utveckling i förhållande till 

förvaltningen Support och lokaler (SLK). SLK får ett tydligare ansvar för att 

samordna det taktiska och det operativa arbetet så att kommunens strategiska 

planer genomförs effektivt. KLK Personal och utveckling får ett tydligare uppdrag 

som processägare.  

Totalt berör förändringen sex medarbetare. I samband med förändringen föreslås 

en omföring av budgetram (anslag) mellan nämnderna från och med 2021.Totalt 

anslag att omföra från kommunstyrelsen till nämnden för support och lokaler 

uppgår till 4 123 000 kronor.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 84 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2021-02-15 § 72 

Nämnden för support och lokalers arbetsutskotts protokoll 2021-02-04 § 12 

Förvaltningen för support och lokalers tjänsteskrivelse 2021-02-05 

  

Skickas till: 

Nämnden för support och lokaler 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 85 Dnr KS 2020-000825  109 

Avsiktsförklaring för en god, jämlik och jämställd hälsa i 

Västerbotten 

Kommunfullmäktiges beslut 

Länsstyrelsen i Västerbottens läns ”Avsiktsförklaring för en god, jämlik och jämställd 

hälsa i Västerbotten” antas. 

Inlägg 

Håkan Andersson (C) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Utifrån ett regeringsuppdrag till Länsstyrelsen i Västerbotten identifierades 2019 ett 

stort behov av en regional samordning i länets folkhälsoarbete med en regional 

struktur som länkar samman lokal, regional och nationell nivå.  Därför utformas en 

ny modell för samordning. 

Kommunerna i Västerbotten, Region Västerbotten och Länsstyrelsen Västerbotten 

har tillsammans med andra viktiga aktörer utformat en gemensam avsiktsförklaring 

för det fortsatta arbetet för en god, jämlik och jämställd hälsa. Syftet med 

avsiktsförklaringen är att ge ett konkret stöd för Västerbottens folkhälsoaktörer att 

skapa en långsiktig och kunskapsbaserad samverkan. 

Avsiktsförklaringen är skapad utifrån dagens förutsättningar och kommer att 

behöva uppdateras och revideras i det gemensamma arbetet framöver. 

Under debatten påpekas att det i kommunstyrelsens förslag står "Region 

Västerbotten", vilket är fel och skall vara "Länsstyrelsen i Västerbottens län".  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 88 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2021-02-15 § 42 

Avsiktsförklaring 

Yttrande från folkhälsorådets beredning 

  

Skickas till: 

Länsstyrelsen i Västerbottens län 

Socialnämnden 

Folkhälsorådet 
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§ 86 Dnr KS 2021-000107  109 

Riktlinjer för möten och resor 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Riktlinjer för möten och resor antas enligt kommunstyrelsens förslag. 

2. Rese- och transportpolicy enligt kommunfullmäktiges beslut 2013-12-17 § 

275 upphävs. 

3. Riktlinjer gällande säkerhet i kommunens rese- och transportpolicy enligt 

kommunfullmäktiges beslut 2016-02-16 § 74 upphävs. 

Inlägg 

Carina Sundbom (C), Linnea Öhman (MP), Evelina Fahlesson (S), Stina Engström (L), 

Agneta Hansson (V), Hans Brettschneider (MP), Kenneth Fahlesson (S), Markku 

Abrahamsson (SD), Tomas Teglund (S), Weidan Gong (V), Johan Söderberg (M), 

Lorents Burman (S), samt Jeanette Velander (V) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Det finns ett behov av att, för kommunens medarbetare och förtroendevalda, ge 

ytterligare vägledning när tjänsteresor och externa möten ska planeras och 

genomföras. Det finns också en pågående digitalisering som ger kommunen som 

organisation nya möjligheter och alternativ till ett traditionellt resande. 

Kommunfullmäktige har även fastställt ett övergripande mål om begränsad 

klimatpåverkan och även satt upp mål för hållbara transporter i kommunens Miljö- 

och klimatprogram 2020-2030. Kommunledningskontoret har därför tagit fram ett 

förslag till riktlinjer för möten och resor. 

En viktig utgångspunkt vid framtagningen av dessa riktlinjer har ändå varit att resor 

och möten även fortsättningsvis kommer att vara en naturlig och viktig del av 

kommunens verksamhet. Däremot finns det ett antal frågor som behöver besvaras 

innan en resa ska planeras och eventuellt bokas in. Den gemensamma 

uppfattningen är att kommunen kan uppnå ett både klimatsmart och 

kostnadseffektivt resande om kommunen har tydliga riktlinjer och planerar sina 

resor och möten med god framförhållning. 

Riktlinjerna gäller alla anställda och förtroendevalda i Skellefteå kommun. Den gäller 

alla resor som görs i tjänsten eller på förtroendeuppdrag och som betalas av 

Skellefteå kommun. Kommunens riktlinjer ska även vara vägledande för de 

kommunägda bolagen.  

I och med att riktlinjerna antas kan tidigare beslut om rese- och transportpolicy 

samt resesäkerhet upphävas. 

Under debatten påpekas att det underlag som tillhandahållits är kommunstyrelsens 

arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen, inte det förslag som upprättats efter 

kommunstyrelsens behandling av ärendet. Det lämnas en redogörelse av 

skillnaderna mellan de olika förslagen. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att riktlinjer för möten och resor antas enligt 

kommunstyrelsens förslag (beslutspunkt 1); att rese- och transportpolicy enligt 
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kommunfullmäktiges beslut 2013-12-17 § 275 upphävs (beslutspunkt 2); samt att 

riktlinjer gällande säkerhet i kommunens rese- och transportpolicy enligt 

kommunfullmäktiges beslut 2016-02-16 § 74 upphävs (beslutspunkt 3). 

Linnea Öhman (MP) yrkar att ärendet skall återremitteras för att inarbeta sociala 

hållbarhetsfaktorer såsom krav på kollektivavtal eller motsvarande vid val av hotell; 

lägga till ett förbud av sexköp i anslutning till tjänsteresor utomlands; inarbeta att 

boende med miljömärkning ska väljas när det är möjligt; styra tydligare mot att 

externa hyrbilar i om möjligt i första hand bör gå på el eller biogas, i andra hand på 

andra fossilfria bränslen; förtydliga hur mycket fossilfritt flygbränsle som ska köpas 

in per flygresa, vilket bör vara åtminstone motsvarande total mängd som gått åt till 

den inköpta flygresan. 

Evelina Fahlesson (S) samt Carina Sundbom (C) yrkar att ärendet skall avgöras vid 

dagens sammanträde. 

Markku Abrahamsson (SD) yrkar att orden "övernattning på lyxhotell ska alltid 

undvikas" skall bytas ut mot "övernattning på hotell ska alltid ske till försvarlig 

kostnad". 

Stina Engström (L) yrkar att resor till samma resmål skall samordnas mellan olika 

förvaltningar. 

Evelina Fahlesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag, samt avslag på Stina 

Engströms yrkande.  

Linnea Öhman (MP), Weidan Gong (V) samt Jeanette Velander (V) yrkar på följande 

tillägg till punkten "Boende": "Vid resor med övernattning bör socialt ansvar tas 

exempelvis genom att efterfråga boenden med kollektivavtal. Sexköp är förbjudet i 

samband med tjänsteresor". 

Johan Söderberg (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag, samt avslag på 

Markku Abrahamssons, Stina Engströms samt Linnea Öhmans m fl yrkanden. 

Agneta Hansson (V) samt Jeanette Velander (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

Beslutsgång 1 

Ordföranden ställer proposition på Linnea Öhmans yrkande om återremiss, och 

finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet skall avgöras vid dagens 

sammanträde. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Markku 

Abrahamssons yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 3 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Stina Engströms 

yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 4 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Linnea Öhmans 

m fl yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 90 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2021-02-15 § 42 

Arbetsutskottets förslag till riktlinjer för möten och resor 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-02-12 

 

  

Skickas till: 

Samtliga nämnder 

Skellefteå Stadshus AB 

Skellefteå Museum AB 

Skellefteå Kulturhus AB 

Skellefteå Science City AB 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 87 Dnr KS 2021-000133  045 

Ökning av låneram och borgen, leasingbilar i 

kommunen 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Föreslagen ökning av tak för borgensåtagande angående fordonsleasing 

med 5 miljoner kronor till totalt 36 miljoner kronor godkänns. 

2. Skellefteå kommun lämnar borgen för samma summa, 36 miljoner kronor. 

Sammanfattning 

Skellefteå kommun tecknade 2017 ett ramavtal angående fordonsleasing med 

Nordea. Gränsen för avtalet sattes till 31 miljoner kronor, vilket utgör det högsta 

belopp som fordonens bokförda värden får uppgå till. 

Kommunen har i början av året nyttjat tak för borgensåtagandet angående 

billeasing till ca 30,5 miljoner kronor. Detta gör att det finns behov att höja taket för 

att klara framtida fordonsförsörjning. 

Anledningen till behovet av utökning är en kombination av volymökning, inflation 

och miljöbilar. För att successivt kunna ställa om till en hållbarare fordonsflotta krävs 

ökade investering i olika typer av miljöbilar, däribland gas- och elbilar. Dessa fordon 

är generellt dyrare i inköp. 

För att klara hanteringen av nuvarande och framtida leasingavtal behövs en höjning 

av taket med 5 miljoner kronor, till totalt 36 miljoner kronor. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 94 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-02-25 

  

Skickas till: 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 88 Dnr KS 2021-000132  107 

Nytt ägardirektiv för Skellefteå Industrihus AB 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ägardirektiv för Skellefteå Industrihus AB fastställs enligt Skellefteå Stadshus ABs 

förslag 2021-02-18 § 124. 

Inlägg 

Hans Brettschneider (MP), Lorents Burman (S), Markku Abrahamsson (S), Harriet 

Classon (S) samt Johan Söderberg (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret anför att den stora stadsutvecklingen som pågår i 

Skellefteå medför utmaningar för kommunen och de kommunala bolagen. Nya 

verksamheter söker sig till Skellefteå och befintliga verksamheter skalas upp. En 

viktig förutsättning för att detta ska kunna ske är exempelvis att Skellefteå har en 

bra kompetensförsörjning och bra tillgång på arbetskraft. Campusområdet som ägs 

av Skellefteå Industrihus är viktig pusselbit att få till en varaktig 

kompetensförsörjning. En aktiv och lyhörd förvaltning av Campusområdet, som kan 

möta kommande verksamheters behov, blir än mer viktig.  

För att underlätta för Skellefteå Industrihus ledning och styrelse att fatta 

samhällsutvecklande och framåtriktade beslut bör avkastningskravet i ägardirektivet 

justeras för att ge bolaget möjligheter att erbjuda aktörer med mycket hög 

kreditvärdighet attraktiva erbjudanden, förutsatt att dessa aktörer är beredda på att 

skriva kontrakt som sträcker sig långt framåt i tiden. 

Den förändring som föreslår är att nuvarande avkastningskrav sänks från 6% till 

minst 4-5% på fastigheternas samlade investeringsvärde, och i särskilda fall 3-4% 

där den lägsta nivån kräver en hyresgäst med mycket hög kreditvärdighet (i princip 

stat, kommun eller region) samt ett mycket långt hyreskontrakt (minst 25 år).  

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att ägardirektiv för Skellefteå Industrihus AB fastställs 

enligt Skellefteå Stadshus ABs förslag 2021-02-18 § 124. 

Hans Brettschneider (MP) yrkar att under rubriken "Verksamhetsmål" punkten 2 

stryks. 

Lorents Burman (S), Harriet Classon (S) samt Johan Söderberg (M) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Hans 

Brettschneiders yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 96 

Skellefteå Stadshus AB protokoll 2021-02-18 § 124. 
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Skickas till: 

Skellefteå Stadshus AB 

Skellefteå Industrihus AB 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 89 Dnr KS 2021-000143  107 

Genomlysning och avveckling av ägande i Nolia AB 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Skellefteå kommun avvecklar sitt ägande i Nolia AB. 

2. Skellefteå Stadshus AB får i uppdrag att vidta nödvändiga mått och steg för 

att genomföra avvecklandet. 

Jäv 

Carina Sundbom (C) deltog på grund av jäv ej i behandlingen och beslutet. 

Inlägg 

Charlotta Enqvist (KD), Lorents Burman (S) samt Johan Söderberg (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Styrelsen i Skellefteå Stadshus AB beslutade 2021-02-18 § 125 att föreslå 

kommunfullmäktige godkänna att Skellefteå kommun avvecklar sitt ägande i Nolia 

AB, som i dag ägs med en tredjedel vardera av Skellefteå, Umeå och Piteå 

kommuner. Bakgrunden är en genomlysning av delägarskapet, som pekar på att 

Skellefteå kommuns utbyte av delägarskapet inte har blivit vad som förväntades, 

och art kommunens besöksnäring inte har kunnat dra fördel av delägarskapet på 

det sätt som avsågs när detsamma ingicks.  

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att Skellefteå kommun avvecklar sitt ägande i Nolia AB 

(beslutspunkt 1); samt att Skellefteå Stadshus AB får i uppdrag att vidta nödvändiga 

mått och steg för att genomföra avvecklandet (beslutspunkt 2). 

Johan Söderberg (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 97 

Skellefteå Stadshus ABs protokoll 2021-02-18 § 125 

Kommunledningskontorets rapport "Genomlysning av delägarskap i Nolia AB" 

Information om likviditet, Nolia AB 
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Skickas till: 

Skellefteå Stadshus AB 

Nolia AB 

Piteå kommun 

Umeå kommun 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 90 Dnr KS 2021-000142  107 

Skellefteå Industrihus AB förvärv av lagerbolag (Golvet 

1 Fastighet AB och Golvet 1 Holding AB) samt 

bolagsordningar, val av styrelse och lekmannarevisor 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Skellefteå Industrihus ABs förvärv av två lagerbolag med ett aktiekapital om 

vardera 25 000 kronor godkänns. Bolagen benämns Golvet 1 Holding AB 

samt Golvet 1 Fastighet Fastighet AB. 

2. Åsa Andersson utses till ledamot i, samt ordförande för, styrelsen för Golvet 

1 Holding AB. 

3. Staffan Hansson och Cathrine Gustafsson utses till ledamöter i styrelsen för 

Golvet 1 Holding AB.  

4. Thomas Nordenstam utses till lekmannarevisor i Golvet 1 Holding AB. 

5. Gunilla Åström. utses till suppleant för lekmannarevisor i Golvet 1 Holding 

AB. 

6. Bolagsordning för Golvet 1 Holding AB fastställs enligt styrelsen i Skellefteå 

Stadshus ABs förslag 2021-02-18 § 128. 

7. Skellefteå Industrihus får försälja bolaget Golvet 1 Holding AB.  

8.  Åsa Andersson utses till ledamot i, samt ordförande för, styrelsen för Golvet 

1 Fastighet AB. 

9. Staffan Hansson och Cathrine Gustafsson utses till ledamöter i styrelsen för 

Golvet 1 Fastighet AB.  

10. Thomas Nordenstam utses till lekmannarevisor i Golvet 1 Fastighet AB. 

11. Gunilla Åström utses till suppleant för lekmannarevisor i Golvet 1 Fastighet 

AB. 

12. Bolagsordning för Golvet 1 Fastighet AB fastställs enligt styrelsen i 

Skellefteå Stadshus ABs förslag 2021-02-18 § 128. 

13. Skellefteå Industrihus får försälja bolaget Golvet 1 Fastighet AB.  

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2021-02-18 § 128 att föreslå 

kommunfullmäktige godkänna att Skellefteå Industrihus AB förvärvar två s k 

"lagerbolag", dvs bolag utan verksamhet, samt utse styrelse m m för dessa.  

Bakgrunden är att Skellefteå Industrihus AB avser att sälja en mindre fastighet, till en 

av hyresgästerna i fastigheten. Fastigheten har beteckningen Golvet 1 och 

köpeskillingen är 4,5 miljoner kronor. Försäljningen sker i bolagsform, varför 

lagerbolagen köps in. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 99 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus ABs protokoll 2021-02-18 § 128 

Skellefteå Industrihus AB, underlag för försäljning Golvet 1 

Förslag till bolagsordning, Golvet 1 Holding AB 

Förslag till bolagsordning, Golvet 1 Fastighet AB 

  

Skickas till: 

Skellefteå Stadshus AB 

Skellefteå Industrihus AB 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Åsa Andersson 

Staffan Hansson 

Cathrine Gustafsson 

Thomas Nordenstam 

Gunilla Åström 
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§ 91 Dnr KS 2020-000777  102 

Fyllnadsval av ersättare i samhällsbyggnadsnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 

Christoffer Engström (M) utses till ny ersättare i samhällsbyggnadsnämnden för 

perioden fram till och med 2022-12-31. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-12-08 § 333 att befria Jonna Nilsson (M) från 

uppdraget som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden, samt att fyllnadsval förrättas 

vid ett senare tillfälle.  

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll 2021-12-16 § 54 

  

Skickas till: 

Samhällsbyggnadsnämnden 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Christoffer Engström 
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§ 92 Dnr KS 2020-000795  102 

Fyllnadsval av ersättare i valnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 

Håkan Nilsson (S) utses till ny ersättare i valnämnden för perioden till och med 

2022-12-31. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 2021-01-26 § 15 att befria Paul Thompson (S) från 

uppdraget som ersättare i valnämnden, samt att fyllnadsval förrättas vid ett senare 

tillfälle.  

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll 2021-02-16 § 55 

  

Skickas till: 

Valnämnden 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Håkan Nilsson 
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§ 93 Dnr KS 2020-000783  102 

Fyllnadsval av ledamot i kulturnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Nuvarande ersättaren Anna Ulfsparre (S) utses till ny ledamot i 

kulturnämnden för perioden fram till och med 2022-12-31. 

2. Ann-Louise Marklund (S) utses till ny ersättare i kulturnämnden för perioden 

fram till och med 2022-12-31. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 2021-01-26 § 17 att befria Klara-Lovisa Lundström 

(S) från uppdraget som ledamot i kulturnämnden, samt att fyllnadsval förrättas vid 

ett senare tillfälle.  

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll 2021-02-16 § 56 

  

Skickas till: 

Kulturnämnden 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Anna Ulfsparre 

Ann-Louise Marklund 
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§ 94 Dnr KS 2021-000121  102 

Avsägelse från Cecilia Roos (S) av uppdraget som 

ersättare i socialnämnden och eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Cecilia Roos (S) befrias från uppdraget som ersättare i socialnämnden. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 

Cecilia Roos (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i socialnämnden. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Cecilia Roos 

  

Skickas till: 

Socialnämnden 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Cecilia Roos 
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§ 95 Dnr KS 2021-000103  102 

Avsägelse från Jeanette Carlsson (S) av uppdraget som 

ersättare i för- och grundskolenämnden och eventuellt 

fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Jeanette Carlsson (S) befrias från uppdraget som ersättare i för- och 

grundskolenämnden.  

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 

Jeanette Carlsson (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i för- och 

grundskolenämnden.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Jeanette Carlsson 

  

Skickas till: 

För- och grundskolenämnden 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Jeanette Carlsson 
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§ 96 Dnr KS 2021-000188  102 

Avsägelse från Urban Stoltz (V) av uppdraget som 

ersättare i gymnasienämnden och eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Urban Stoltz (V) befrias från uppdraget som ersättare i gymnasienämnden. 

2. Josefin Lindström (V) utses till ny ersättare i gymnasienämnden för perioden 

till och med 2022-12-31. 

Sammanfattning 

Urban Stoltz (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i gymnasienämnden. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Urban Stoltz 

  

Skickas till: 

Gymnasienämnden 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Urban Stoltz 

Josefin Lindström 
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§ 97 Dnr KS 2020-000575  210 

Motion av Andreas Löwenhöök (M) om att skapa 

planförutsättningar för att bygga Bureå Sjöstad (22/20) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen är, med hänvisning till bygg- och miljönämndens yttrande samt 

av kommunstyrelsen vidtagen åtgärd, att betrakta som besvarad. 

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 

kommunfullmäktiges sida 

Inlägg 

Ramona Dolan (M) samt Hans Brettschneider (MP) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har inkommit med en 

motion i vilken föreslås att Skellefteå kommun ska skapa planförutsättningar för att 

möjliggöra byggandet av Bureå Sjöstad. 

Bygg- och miljönämnden beslutade 2020-12-17 § 322 att nämnden bedömer att  

planförutsättningar för att möjliggöra byggandet av Bureå sjöstad finns, och att 

nämnden därför föreslår att kommunstyrelsen beslutar att överlämna ärendet till 

arbetsgruppen för den fördjupade översiktsplanen för Bureå. Nämnden håller med 

förslagsställaren om att det redan idag finns stöd i översiktsplan för att möjliggöra 

byggandet av Bureå sjöstad. Området är utpekat för bostadsändamål i det 

tematiska tillägget för landsbygdsutveckling i strandnära områden (LIS). Utifrån 

detta är det möjligt att ta fram en detaljplan för området. Genom att även peka ut 

området för bostäder i den fördjupade översiktsplanen för Bureå kan intentionerna 

med området förtydligas. 

Kommunstyrelsen beslutade vid sin behandling av ärendet att motionen, samt 

bygg- och miljönämndens yttrande, överlämnas till arbetsgruppen för fördjupad 

översiktsplan för Bureå. 

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll 2021-02-16 § 62 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-02-02 § 48 

  

Skickas till: 

Bygg- och miljönämnden 

Andreas Löwenhöök 
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§ 98 Dnr KS 2020-000723  119 

Motion av Micaela Löwenhöök (M) om att etablera 

trygghetscenter i Skellefteå (34/20) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen avslås. 

Reservation 

Carina Sundbom (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. Håkan 

Anderson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Eva Enqvist (C), Anna From-

Lindqvist (C) samt Oscar Wellman (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

Carina Sundboms yrkande. 

Inlägg 

Micaela Löwenhöök (M), Lorents Burman (S), Tomas Teglund (S), Carina Sundbom 

(C), Petter Ershag (KD), Linda Strandberg (SD), Markku Abrahamsson (SD), Kenneth 

Fahlesson (S), Hans Brettschneider (MP), Ramona Dolan (M), Anette Lindgren (M), 

Pierre Lidström (S), Christina Soldan (L), Evelina Fahlesson (S) samt Henry Andersson 

(M) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Micaela Löwenhöök (M) har inkommit med en 

motion i vilken föreslås att kommunstyrelsen vidtar åtgärder för att starta upp ett 

trygghetscenter med förutsättningar att ambulera i kommundelarna i Skellefteå 

kommun, samt att kommunstyrelsen avsätter medel för etablerandet av ett 

trygghetscenter. 

Motionen har remitterats till kommunledningskontoret. I beredningen har bl a 

ingått kontakter med kommunala verksamheter och polisen och också viss 

omvärldsbevakning. 

Kommunledningskontoret bedömer att ett trygghetscenter i enlighet med 

motionens förslag för närvarande inte är en prioriterad åtgärd och föreslår därför att 

ett sådant center inte etableras.Kommunledningskontoret föreslår därför att 

motionen ska anses vara besvarad och inte föranleda någon ytterligare åtgärd. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att motionen avslås. 

Lorents Burman (S), Tomas Teglund (S), Pierre Lidström (S) samt Evelina Fahlesson 

(S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Carina Sundbom (C), Petter Ershag (KD) samt Christina Soldan (L) yrkar att motionen 

skall anses såsom besvarad. 

Micaela Löwenhöök (M), Linda Strandberg (SD), Markku Abrahamsson (SD), Ramona 

Dolan (M), Anette Lindgren (M) samt Henry Andersson (M) yrkar bifall till motionen. 
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Beslutsgång -övergripande 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag, Carina Sundboms m 

fl yrkande samt Micaela Löwenhööks m fl yrkande var för sig, och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs varvid ordförande meddelar att kommunstyrelsens förslag utses till 

huvudförslaget. Micaela Löwenhööks m fl yrkande kommer att ställas mot Carina 

Sundboms m fl yrkande, det vinnande yrkande kommer att ställas mot 

kommunstyrelsens förslag. Denna propositionsordning godkännes. 

Beslutsgång 1 

Votering verkställs enligt följande godkända voteringsproposition ”Den som stöder 

att Micaela Löwenhööks m fl yrkande ställs mot huvudförslaget röstar ja, den som 

stöder att Carina Sundboms m fl yrkande ställs mot huvudförslaget röstar nej”. 

Omröstningsresultat 1 

Vid uppropet avges 15 ja-röster och 14-nej-röster, 36 ledamöter avstår från att 

rösta. Hur var och en röstat framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsgång 2 

Votering verkställs enligt följande godkända voteringsproposition ”Den som stöder 

kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Micaela Löwenhööks yrkande 

röstar nej”. 

Omröstningsresultat 2 
Vid uppropet avges 38 ja-röster och 14-nej-röster, 13 ledamöter avstår från att 

rösta. Hur var och en röstat framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 86 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2021-02-15 § 74 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-02-03 

Motion 34/20 

  

Skickas till: 

Micaela Löwenhöök 
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Voteringsförteckning § 98 – Omröstningsresultat 1 

Ja röstar: 

Daniel Ådin (S), 

Henry Andersson (M), Stefan Anundi (M), Ramona Dolan (M), Kaisa Edström (M), 

Sara-Mari Eriksson (M), Anette Lindgren (M), Albin Kristiansson (M), Micaela 

Löwenhöök (M), Johan Söderberg (M),  

Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Linda 

Strandberg (SD), Roland Östlund (SD). 

 

 

Nej röstar: 

Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Pär Brubäcken (C), 

Anna From-Lindqvist (C), Carina Sundbom (C), Oscar Wellman (C), 

Joakim Wallström (V), 

Shervin Ahmadzadeh (L), Stina Engström (L), Christina Soldan (L), Kerstin Olofsson 

(L), 

Charlotta Enqvist (KD), Petter Ershag (KD).  

 

 

Avstår från att rösta: 

Bertil Almgren (S), Gunilla Andersson (S), Malin Berglund (S), Fredrik Lundberg (S), 

Lorents Burman (S), Mats Ekman (S), Daniel Envall (S), Evelina Fahlesson (S), Kenneth 

Fahlesson (S), Maria Granskär (S), Iosif Karambotis (S), Martin Hedqvist (S), Pierre 

Lidström (S), Harriet Classon (S), Carina Lundmark (S), Felicia Lundmark (S), Lars 

Lundmark (S), Anna Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Maria Marklund (S), Kamel 

Mnad (S), Magnus Nilsson (S), Jasmine Ravaghi (S), Fredrik Stenberg (S), Valter 

Stenberg (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Ann Åström (S), Annamaria 

Hedlund (S), 

Fredrik Sjöström (V), Weidan Gong (V), Agneta Hansson (V), Lova Torstensson (V), 

Jeanette Velander (V), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP). 
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Voteringsförteckning § 98 – Omröstningsresultat 2 

Ja röstar: 

Bertil Almgren (S), Gunilla Andersson (S), Malin Berglund (S), Fredrik Lundberg (S), 

Lorents Burman (S), Mats Ekman (S), Daniel Envall (S), Evelina Fahlesson (S), Kenneth 

Fahlesson (S), Maria Granskär (S), Iosif Karambotis (S), Martin Hedqvist (S), Pierre 

Lidström (S), Harriet Classon (S), Carina Lundmark (S), Felicia Lundmark (S), Lars 

Lundmark (S), Anna Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Maria Marklund (S), Kamel 

Mnad (S), Magnus Nilsson (S), Jasmine Ravaghi (S), Fredrik Stenberg (S), Valter 

Stenberg (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Ann Åström (S), Annamaria 

Hedlund (S), Daniel Ådin (S). 

Fredrik Sjöström (V), Weidan Gong (V), Agneta Hansson (V), Lova Torstensson (V), 

Joakim Wallström (V), Jeanette Velander (V), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP). 

 

Nej röstar: 

Henry Andersson (M), Stefan Anundi (M), Ramona Dolan (M), Kaisa Edström (M), 

Sara-Mari Eriksson (M), Anette Lindgren (M), Albin Kristiansson (M), Micaela 

Löwenhöök (M), Johan Söderberg (M),  

Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Linda 

Strandberg (SD), Roland Östlund (SD). 

 

Avstår från att rösta: 

Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Pär Brubäcken (C), 

Anna From-Lindqvist (C), Carina Sundbom (C), Oscar Wellman (C), 

Shervin Ahmadzadeh (L), Stina Engström (L), Christina Soldan (L), Kerstin Olofsson 

(L), 

Charlotta Enqvist (KD), Petter Ershag (KD).  
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§ 99 Dnr KS 2020-000750  109 

Motion av Charlotta Enqvist (KD) om handlingsplan mot 

social dumpning (37/20) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Socialnämnden får i uppdrag att bevaka frågan om social dumpning och vid 

behov återkomma med förslag till policy/handlingsplan. 

2. Motionen är därmed att anse som besvarad. 

3. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 

kommunfullmäktiges sida. 

Inlägg 

Charlotta Enqvist (KD), Weidan Gong (V), Iosif Karambotis (S), Agneta Hansson (V), 

Christina Soldan (L), Harriet Classon (S), Markku Abrahamsson (SD) samt Jeanette 

Velander (V) yttrar sig. 

Protokollsanteckning 

Weidan Gong (V), Fredrik Sjöström (V), Agneta Hansson (V)Lova Torstensson (V), 

Joakim Wallström (V) samt Jeanette Velander (V) lämnar följande godkända 

protokollsanteckning:  

Vänsterpartiet vill förtydliga att vårt bifall till kommunstyrelsens förslag inte handlar 

om att skuldbelägga enskilda individer. Vi anser att det är en självklarhet att man 

ska få välja var i landet man vill bo. Däremot menar vi att alla kommuner i landet 

måste ta ett solidariskt ansvar för att upprätthålla välfärdssystemet och erbjuda våra 

invånare det stöd de behöver. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Charlotta Enqvist (KD) har inkommit med en motion 

i vilken föreslås att Skellefteå kommun utformar en handlingsplan, alternativt policy, 

för att motverka social dumpning. 

Kommunledningskontoret instämmer i att det är viktigt att vara medveten om 

riskerna med s k social dumpning. Utifrån kontakter med socialkontoret konstateras 

att det finns exempel på fall som kan anses handla om social dumpning men 

problemet bedöms ändå vara relativt begränsat i Skellefteå kommun. Det finns 

också i kommunen en strävan mot att begränsa antalet styrdokument. 

Kommunledningskontoret föreslår att det i dagsläget inte utarbetas någon 

handlingsplan mot social dumpning men att socialnämnden får i uppdrag att 

bevaka frågan och vid behov väcka frågan om en sådan policy. 

Kommunledningskontoret föreslår också att motionen därmed ska anses vara 

besvarad och inte föranleda någon ytterligare åtgärd. 

 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att socialnämnden får i uppdrag att bevaka frågan om 

social dumpning och vid behov återkomma med förslag till policy/handlingsplan 

(beslutspunkt 1); att motionen är därmed att anse som besvarad (beslutspunkt 2); 
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samt att motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 

kommunfullmäktiges sida (beslutspunkt 3). 

Charlotta Enqvist (KD) samt Markku Abrahamsson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Weidan Gong (V), Iosif Karambotis (S), Agneta Hansson (V), Christina Soldan (L), 

Harriet Classon (S) samt Jeanette Velander (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Charlotta 

Enqvists m fl yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition ”Den 

som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Charlotta Enqvists 

m fl yrkande röstar nej”. 

Omröstningsresultat 

Vid uppropet avges 57 ja-röster och 7-nej-röster, 1 ledamot är frånvarande. Hur var 

och en röstat framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-03-02 § 987 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2021-02-15 § 75 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-01-27 

Motion 37/20 

  

Skickas till: 

Socialnämnden 

Charlotta Enqvist 

  



SKELLEFTEÅ KOMMUN 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

2021-03-30 

45 

 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

  

 

Voteringsförteckning § 99 

Ja röstar: 

Bertil Almgren (S), Gunilla Andersson (S), Malin Berglund (S), Fredrik Lundberg (S), 

Lorents Burman (S), Mats Ekman (S), Daniel Envall (S), Evelina Fahlesson (S), Kenneth 

Fahlesson (S), Maria Granskär (S), Iosif Karambotis (S), Martin Hedqvist (S), Pierre 

Lidström (S), Harriet Classon (S), Carina Lundmark (S), Felicia Lundmark (S), Lars 

Lundmark (S), Anna Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Maria Marklund (S), Kamel 

Mnad (S), Magnus Nilsson (S), Jasmine Ravaghi (S), Fredrik Stenberg (S), Valter 

Stenberg (S), Peter Stensmar (S), Tomas Teglund (S), Annamaria Hedlund (S), Daniel 

Ådin (S), 

Henry Andersson (M), Stefan Anundi (M), Ramona Dolan (M), Kaisa Edström (M), 

Sara-Mari Eriksson (M), Anette Lindgren (M), Albin Kristiansson (M), Micaela 

Löwenhöök (M), Johan Söderberg (M),  

Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Eva Enqvist (C), Anna 

From-Lindqvist (C), Carina Sundbom (C), Oscar Wellman (C), 

Marie Bergslycka (V), Weidan Gong (V), Agneta Hansson (V), Lova Torstensson (V), 

Joakim Wallström (V), Jeanette Velander (V), 

Shervin Ahmadzadeh (L), Stina Engström (L), Christina Soldan (L), Kerstin Olofsson 

(L), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP). 

 

Nej röstar: 

Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Linda 

Strandberg (SD), Roland Östlund (SD), 

Charlotta Enqvist (KD), Petter Ershag (KD).  

 

Frånvarande: 

Ann Åström (S). 
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§ 100 Dnr KS 2020-000686  029 

Interpellation av Håkan Andersson (C) om utköp av 

anställda (43/20) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Håkan Andersson (C), Evelina Fahlesson (S), Anette Lindgren (M), Hans 

Brettschneider (MP), Harriet Classon (S) samt Christina Soldan (L) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Håkan Andersson (C) har till personalnämndens 

ordförande ställt följande interpellation: 

"Den 26 oktober presenterade SVT en lista över de 31 svenska kommuner som 

under de senaste 18 månaderna betalat mest för att köpa ut personal (avsluta sin 

anställning). 

Att Skellefteå lagt ut så mycket pengar och att kommunen köpt ut så många är 

oroande. Det finns ytterligare en sak att fundera över. Bland de 31 kommunerna, så 

har Skellefteå betalat klart minst per anställd. Genomsnittlig ersättning från 

Skellefteå kommun låg på 112 958 kronor. Den genomsnittliga ersättningen från 

samtliga kommuner och regioner låg på nästan det dubbla (219 204 kronor). 

Hur kommer det sig att Skellefteå kommit undan så billigt? Ersättningarna har oftast 

en koppling till personens löneläge. Är det så att Skellefteå kommun är mer 

benägen än andra att avsluta anställning för lågavlönade? 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga: 

Varför är utköpen billigast i Skellefteå?" 

Personalnämndens ordförande Evelina Fahlesson (S) lämnar följande svar: 

"Det är svårt att svara på. Undersökningen visar att de flesta kommuner har haft 

utköp, vilket tyder på att vi inte är unika i Skellefteå kommun. Vi är trygga i vår 

hantering av detta och vi har en mycket bra dialog med facken i frågan. 

Jag skulle ändå vilja spekulera något och exempelvis har vi vetskap att det finns 

exempelvis några kommuner som har gjort överenskommelser med hela 

ledningsgrupper eller kommundirektörer vilket naturligtvis blir dyrare på grund av 

högre löner. Men det här har jag ingen statistik på." 
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§ 101 Dnr KS 2020-000731  537 

Interpellation av Maria Bernsson (C) om vilka åtgärder 

kommunen vidtagit samt planerar att göra för att öka 

tryggheten i och omkring Skellefteå busstation (44/20) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Maria Bernsson (C), Lorents Burman (S), Ramona Dolan (M), Anna  From-Lindqvist 

(C), Kjell Bergmark (C), Tomas Teglund (S), Markku Abrahamsson (SD) samt Stina 

Engström (L) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Maria Bernsson (C) har till kommunstyrelsens 

ordförande ställt följande interpellation: 

"Det byggs otroligt mycket i Skellefteå nu, vilket förändrar stadsbilden. I denna stora 

stadsbildsutveckling finns stora utmaningar hur vi ska skapa en öppen, trygg och 

välkomnande stad. Bakom Kulturhusbygget, som drar till sig intresse från världens 

alla hörn, ligger busstationen, som av många upplevs som allt annat än trygg. På 

Facebook vittnar många om hur orolig och otrygg de upplever denna plats. Unga 

familjer och ungdomar som vill och behöver värma sig innan sin resa eller hemresa 

med buss vågar inte vara kvar. Där förekommer både alkohol och droger. 

Denna baksida av Skellefteå är det nog ingen Skelleftebo som skulle rekommendera 

sin tonåring eller vän att uppehålla sig på någon längre stund. Visst finns det planer 

på att stadsbilden ska vändas norrut och ett nytt resecentrum planeras när 

Norrbotniabanan dras genom centrum. Detta nya resecentrum planeras bli både 

välkomnande och tryggt. 

Men till dess har vi ett trygghetsproblem som måste lösas vid busstationen. 

Kommunen måste kunna upprätthålla ordning vid platsen och vidta 

trygghetsskapande åtgärder så att denna viktiga knutpunkt för kollektivtrafik 

upplevs trygg för våra invånare. 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till kommunstyrelsens 

ordförande: 

1. Vad har kommunen vidtagit för åtgärder sedan 2018 för att öka tryggheten vid 

busstationen? 

2. Vilka effekter har de åtgärderna fått? 

3. Vad har kommunen för framtida åtgärdsprogram för att öka tryggheten vid 

denna plats denna vinter?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 

"Fråga: Vad har kommunen vidtagit för åtgärder sedan 2018 för att öka tryggheten 

vid busstationen? 

Svar: Kommunen har återkommande kontakt med Polismyndigheten och 
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bevakningsbolaget om läget. Bevakningsbolaget gör i sin tur två besök/dygn, ibland 

sker besöken mer frekvent beroende på lägesbilden. Ett sådant exempel är en 

stationär bevakning under perioden från 25/1 2019 till 7/2 2019. 

Under våren 2018 påbörjades en dialog med länsstyrelsen om kamerabevakning för 

bussväntsalen men pga att en lagändring var på gång så skickades en ansökan in till 

Datainspektionen under slutet av 2018.  Sedan i maj 2020 beviljades 

kamerabevakningen och den är sedan dess igång. 

I februari 2019 installerades en betallösning för toaletten för att försvåra för inte 

behöriga att nyttja toaletten.  

I oktober 2019 renoverades väntsalen, en uppfräschning. För den allmänna trivseln 

så är det prioritet på städningen givetvis när det finns ökat behov av det.  

Viktigt är också att om besökare ser drogmissbruk, droghandel eller upplever att 

det är otryggt så ska polisen kontaktas via 112. Det är ytterst Polismyndigheten som 

förebygger brott, övervakar den allmänna ordningen och säkerheten, samt bedriver 

spaning och gör brottsutredningar. 

Fråga: Vilka effekter har de åtgärderna fått? 

Svar: Man ser bäst effekt av åtgärderna när vi tillsammans med polis kunnat 

kraftsamla, dock finns det vissa problem med missbruk, skadegörelse i och kring 

bussväntsalen.  

Fråga: Vad har kommunen för framtida åtgärdsprogram för att öka tryggheten vid 

denna plats denna vinter? 

Svar: Planen är att fortsätta med återkommande åtgärder utifrån vad läget kräver. 

Det är möjligt att utöka med väktarnärvaron vissa tillfällen när det behövs. Vid 

behov kan man stänga bussväntsalen under kortare period. Problematiken ligger i 

att det ibland är missbrukare som skapar problem/otrygghet och ibland är det mer 

stöd av social karaktär som är nödvändigt för att komma tillrätta med problemen.  

Man ser också håller över möjligheten att lägga in kamerorna i kommunens system 

för kamerabevakning för att ha en aktiv kamerabevakning via väktaren i kundtjänst 

istället för registrerande som i dagsläget.” 
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§ 102 Dnr KS 2020-000732  880 

Interpellation om Markku Abrahamsson (SD) om 

bibliotekens framtid (45/20) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Markku Abrahamsson (SD), Daniel Sjögren (S), Anette Lindgren (M) Hans 

Brettschneider (MP) samt Shervin Ahmadzadeh (L) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Markku Abrahamsson (SD) har till kulturnämndens 

ordförande ställt följande interpellation: 

"En enklare jämförelse mellan antalet besökare på Skellefteås bibliotek och snittet 

av antalet besökare på rikets övriga bibliotek visar att Skellefteå har jämförelsevis få 

fysiska besökare i verksamheterna, trots att vi i andra jämförelser har fler låntagare. 

Trenden visar på att allt färre väljer att fysiskt besöka biblioteken och att trenden 

varit nedåtgående i femton år. Under de senaste åren har vi sett hur de kommunala 

biblioteksverksamheterna kämpat för att få in fler besökare, bland annat genom att 

sälja kläder och bedriva verksamhet som vi inte nödvändigtvis uppfattar som 

relaterad till den ursprungliga verksamheten. Det är lovvärt att man gör det man 

kan för att öka intresset för biblioteken, men om besöken uppkommer av andra skäl 

än den verksamhet man finansieras för att bedriva går det kanske ändå att 

ifrågasätta syftet med att skattefinansiera den verksamheten. Jag är själv en vän av 

biblioteksverksamheten och ser ett stabilt och tillgängligt grundutbud av 

kommunala biblioteksverksamheter som självklart. Det finns dessutom en speciell 

tillfredsställelse i att få sitta i ett tyst bibliotek och läsa en bok i lugn och ro 

samtidigt som livet pågår utanför. Men kanske indikerar de låga/fallande 

besökssiffrorna på att verksamheten delvis behöver organiseras om framöver för att 

möta medborgarnas behov på bästa sätt. Man kanske skulle kunna tänka sig att 

några kommunala biblioteksverksamheter i framtiden skulle kunna övergå till en 

mer digitaliserad och platsoberoende verksamhet. Jag förstår att dessa diskussioner 

säkerligen redan förs och vill veta mer om hur nämnden resonerar. 

Jag vill med bakgrund av vad som framförs ovan fråga kulturnämndens ordförande, 

följande: 

Vad anser nämnden att de fallande besökssiffrorna på biblioteken, i jämförelse med 

övriga riket, beror på? 

Bör biblioteken bedriva verksamhet som är svår att relatera till uppdraget i syfte att 

få fler fysiska besökare, t ex bedriva loppis? 

Anser nämnden att kommunen i nuläget bör försöka öka de fysiska besöken på 

biblioteken eller i högre grad ställa om verksamheten från fysisk och platsberoende 

till mer digital och platsoberoende? 

Hur tror nämnden att vi som invånare kommer att konsumera bibliotekens tjänster 

om 10 år och hur förbereder ni er för det?" 
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Kulturnämndens ordförande Daniel Sjögren (S) lämnar följande svar: 

"Fråga: Vad anser nämnden att de fallande besökssiffrorna på biblioteken, i 

jämförelse med övriga riket, beror på? 

Svar: De fallande besökssiffrorna på biblioteket de senaste åren beror sannolikt på 

ett flertal olika faktorer. Ett stort tapp var 2017 när Nordsken inte längre 

arrangerades delvis i stadsbibliotekets lokaler, men besöken har fortsatt att minska 

även efter det. Ombyggnation på Burträsk bibliotek samt minskade öppettider på 

stadsbiblioteket med anledning av förberedelse inför flytt till SARA är en annan. När 

stadsbiblioteket möjliggjorde återlämning dygnet runt via Scandicentrén minskade 

också antalet som gick in i lokalen för att göra detta. 

Fråga: Bör biblioteken bedriva verksamhet som är svår att relatera till uppdraget i 

syfte att få fler fysiska besökare, t ex bedriva loppis? 

Svar:I bibliotekens uppdrag finns bland annat att arbeta med frågor om demokrati, 

bildning och livslångt lärande. Detta går att koppla tätt till exempelvis Agenda 2030 

och kunskap om mål 12 som handlar om hållbar konsumtion. När det kommer till 

specifika aktiviteter låter nämnden verksamheten själv göra bedömningar hur dessa 

frågor ska uppmärksammas. Att genomföra aktivitet som handlar om att 

uppmärksamma hållbar konsumtion under hållbarhetsveckan är något som 

nämnden ser positivt på.  

Fråga: Anser nämnden att kommunen i nuläget bör försöka öka de fysiska besöken 

på biblioteken eller i högre grad ställa om verksamheten från fysisk och 

platsberoende till mer digital och platsoberoende? 

Svar: Kulturnämnden anser att vi behöver arbeta med båda delarna. Kulturnämnden 

ser väldigt positivt på den ökade tillgänglighet till stadsbiblioteket som blir av 

flytten till att ligga mitt i centrum och i framtiden närheten till resecentrum som blir 

resultatet av att flytta in i SARA kulturhus. Kulturnämnden ser också positivt på det 

stora och för varje år ökande intresset för meröppet, där besökarantalet under 

meröppet 2019 utgjorde drygt 10%. Tillsammans med tjänsten ”bibliotekarie on 

demand” ser kulturnämnden att tillgängligheten till det fysiska biblioteket och även 

tillgång till bibliotekspersonal under fler tider kan vara positivt för 

biblioteksanvändandet. Men biblioteket behöver även ställa om till att bli än bättre 

att nå invånarna digitalt. ”Vi är där du är” är något som biblioteket strävar efter. 

Biblioteket har idag såväl böcker, ljudböcker, filmer, tidskrifter och musik tillgängligt 

via det digitala biblioteket och flertalet nya digitala tjänster har tillkommit på senare 

år. De digitala medierna har medvetet prioriterats allt mer i mediabudgeten år för 

år. Kulturnämnden arbetar även med att upplysa och hjälpa invånare med dessa 

tjänster exempelvis med en bibliotekscykel som kan nå personer som kanske annars 

inte skulle kommit till biblioteket. Ett annat exempel är den popup-verksamhet som 

genomförts på exempelvis våra idrottsanläggningar Skellefteå Kraft Arena och 

Eddahallen. De större idrottsanläggningarna fungerar idag också som ”hotspots” för 

att ta del av bibliotekets digitala tjänst Pressreader där du kan ladda ner och läsa 

dagstidningar och tidskrifter. 

Fråga. Hur tror nämnden att vi som invånare kommer att konsumera bibliotekens 

tjänster om 10 år och hur förbereder ni er för det? 

Svar: Det är svårt att veta hur framtidens biblioteksanvändare kommer att nyttja 

våra tjänster men några nyckelfaktorer tror vi är viktiga. Dessa är tillgänglighet, ett 

bra utbud och att vara en aktiv aktör för att främja litteratur, kunskap, kultur, 

bildning och läsning.Kulturnämnden förbereder biblioteksverksamheten för 

framtiden med bland annat ett aktivt arbete för att förbättra våra digitala tjänster, 
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med att tillgängliggöra biblioteksrummen via meröppet och bibliotekarie on 

demand samt att vi är glada över den ökade tillgänglighet som flytten till SARA 

kommer att innebära.  

I den nya uppkopplade tiden hör biblioteken till de institutioner som tvingats söka 

aktivt efter en ny roll att spela. När man ej längre är ett lika stort bokförråd, 

superarkiv eller ensam källa till informationssökning har tanken om biblioteket som 

en mötesplats vuxit sig starkare och mötesplatsfunktionen har blivit en central 

målsättning globalt. Att integrera caféer och andra avslappnade platser för möten i 

biblioteken är en stark trend. Tanken om biblioteket som en tyst plats för isolerad 

förkovran får allt mer stå tillbaka till förmån för samtal och möten. 

Finland toppar listan på de flitigaste biblioteksbesökarna i världen tillsammans med 

Danmark och deras biblioteksverksamheter har tagit stora kliv mot att fylla 

biblioteksverksamheten med mer än böcker. Symaskiner, 3D-printrar, laserskärare, 

VR-utrustning, green screens, TV-spel, poddutrustning och mycket annat. Många 

inslag genomförs av samarbetspartners utifrån verksamheten som upplåts plats i 

biblioteksrummet, medan andra inslag är mer permanenta i verksamhet och fysisk 

lokal. 

I arbetet inför flytten till Sara kulturhus har därför biblioteksorganisationen sedan 

2016 arbetat utifrån tio rekommendationer från en stor framtidsstudie av danska 

biblioteksforskare;  

1. Nya kompetenser skapar nya aktiviteter i biblioteket 

2. Biblioteksrummet skapar förundring och inspiration 

3. Biblioteket utvecklar sina digitala tjänster 

4. Biblioteket ska ut dit där användarna är  

5. Biblioteket ger läsupplevelser och läskunskaper 

6. Biblioteket stödjer lärande och digital bildning 

7. Biblioteket utvecklar nya samarbeten mellan skol-, utbildnings- och folkbibliotek 

8. Bibliotekets ledning satsar på barn och unga 

9. Barn ges plats att leka på biblioteket 

10. Biblioteket skapar gemenskap och hållbarhet i samhället  

Prognoserna har sett mörka ut, men Internet har inte tagit död på biblioteken utan 

istället tvärtom underlättat omorienteringen mot en ny roll som ”social portal”. 

Biblioteksforskaren Ragnar Audunson poängterar att biblioteken är en av få 

kvarvarande mötesplatser i samhället som är verkligt gränsöverskridande. Vidare 

uttrycker sociologen Mikael Stigendal att biblioteken har en nödvändig funktion att 

fungera som ”en brygga från utanförskap till innanförskap” inte minst genom att 

vara en öppen och tillåtande institution som i hög grad fungerar som ett neutralt 

offentligt rum där kontakt ges med biblioteksanställda utan utestängande krav. 

Biblioteken har således fortsatt en central roll i samhället." 
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§ 103 Dnr KS 2021-000032  170 

Interpellation av Hans Brettschneider (MP) om flytt av 

räddningstjänsten (1/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Hans Brettschneider (MP) samt Tomas Teglund (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Hans Brettschneider (MP) har till nämnden för 

support och lokalers ordförande ställt följande interpellation: 

”S och V har i Samhällsbyggnadsnämnden nyligen beslutade att man ska följa 

tjänstemännen beslut om att flytta brandstationen till Östra Navet. I 

kostnadsberäkningarna så har tjänstemännen sagt att en renovering och 

ombyggnation av befintlig station skulle innebära samma kostnader som en flytt 

och man hänvisar till Nämnden för Support och lokaler. Man kan ju fundera hur 

dessa behov ökat så otroligt mycket de sista åren. För ett antal år sedan hade man 

gjort en beräkning på renoveringskostnader och dessa var långt ifrån dagens siffror. 

Jag kan förstå att det kan finnas nya behov men antar då att man på något sätt kan 

redovisa dessa. Det har också framkommit att vissa kostnader är mer löpande 

kostnader som görs regelbundet och som även kommer att uppstå på en ny station 

Så med detta har jag följande frågor: 

- Har support och lokaler gjort någon grundläggande genomgång för att se vilka 

behov som verkligen finns för att ha kvar stationen på Solbacken? 

- vad är den beräknade kostnaden för att renovera och bygga om befintlig 

brandstation?(gärna specificerat) 

- Hur har ni i dessa beräkningar skiljt på löpande kostnader som även kommer att 

uppstå på en ny station mot de kostnader som behöver göras för att dagens 

brandstation kan fungera som en brandstation? 

- Är det framtaget någon tidsplan för hur en sådan renovering/ ombyggnation 

skulle kunna ske?" 

Nämnden för support och lokalers ordförande Tomas Teglund (S) lämnar följande 

svar: 

"Fråga: Har SLK gjort någon grundläggande genomgång för att se vilka behov som 

verkligen finns för att ha kvar stationen på Solbacken? 

Svar: I den översyn som gjorts har det utifrån verksamhetsbeskrivning av nuvarande 

och kommande behov tagits höjd för en utbyggnad av stationen med ca 1400 

kvadratmeter. Vidare så har det även beaktats de nuvarande ytorna som uppgår till 

ca 3200 kvadratmeter. Utifrån detta har det gjorts en kostnadsberäkning baserat på 

antal kvm och de nya ytorna beräknas kosta 25 000 kr/ kvadratmeter och en 

ombyggnad/renovering av de befintliga beräknas uppgå till 10 000 kr/ 

kvadratmeter. 
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Fråga: Vad är den beräknade kostnaden för att renovera och bygga om befintlig 

brandstation?(gärna specificerat) 

Svar: 72 miljoner kronor, varav utbyggnad ca 35 mnkr, ombyggnad ca 32 mnkr och 

förlängd byggtid ca 5 miljoner kronor.  

Fråga: Hur har ni i dessa beräkningar skiljt på löpande kostnader som även kommer 

att uppstå på en ny station mot de kostnader som behöver göras för att dagens 

brandstation kan fungera som en brandstation? 

Svar : I våran kalkyl så har det inte beaktats någon löpande kostnad som uppstår, 

utan det är enbart en kostnad för att bygga ut och bygga om befintlig station för 

nuvarande och kommande behov.  

Fråga: Är det framtaget någon tidsplan för hur en sådan renovering/ ombyggnation 

skulle kunna ske? 

Svar:  Någon tidplan är inte framtagen i detta läge, dock så ska man tänka på att en 

ny- och ombyggnad ska ske samtidigt som verksamheten ska pågå utan större 

störning. Det innebär att byggtiden blir avsevärt längre. Trolig byggtid är ca 2-3 år." 
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§ 104 Dnr KS 2021-000063  170 

Interpellation av Hans Brettschneider (MP) om flytt av 

räddningstjänsten (2/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Hans Brettschneider (MP), Peter Stensmar (S) samt Stefan Anundi (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Hans Brettschneider (MP) har till 

samhällsbyggnadsnämndens t f ordförande ställt följande interpellation: 

”S och V har i Samhällsbyggnadsnämnden nyligen beslutade att man ska följa 

tjänstemännen beslut om att flytta brandstationen till Östra Navet. När det gäller 

tjänstemännen bild av den framtida räddningstjänsten så är Östra Navet det bättre 

alternativet och det gäller när ny E4 finns på plats och om man samtidigt startar en 

styrka på två personer i Kåge (som kan resa en stege för utrymning av brand i höga 

byggnader) medans brandmännens bild är en helt annan att en flytt innebär stora 

försämringar bl.a. möjlighet sämre möjlighet till övning, sämre möjlighet till 

kontroller, utrustning som hamnar på olika ställen och att det blir dyrare? 

Ska man sedan utöka antalet stationer bör det ske efter att tittat på behov mm 

Känns det inte lite konstigt att de som ska jobba säger nej till nya och fräscha 

lokaler om det ser detta som en bra lösning? Jag skulle säga att i detta fall handlar 

det om brandmännens stolthet till sitt yrke och deras vilja göra ett bra jobb och att 

se till vad som är bäst för invånarna. I det perspektivet är nya lokaler och massa 

extra utgifter inte något man lockas av. Nu har i alla fall S och V i 

Samhällsbyggnadsnämnden tagit beslut på tjänstemännens beskrivning. Det bygger 

ju mycket på framtiden när en ny E4dragning finns på plats och att man samtidig 

tilldelas extra resurser.  

Med detta vill jag fråga ställa följande frågor till ordförande i 

samhällsbyggnadsnämnden: 

- Varför gick majoriteten i nämnden på tjänstemännens alternativ, anser majoriteten 

att tjänstemännen har bättre kunskap om räddningstjänsten än brandmännen 

själva? 

- Har nämnden fått någon tidsplan när ny E4dragning finns på plats? (Om inte, hur 

länge är det acceptabelt att vänta på en ny bro i östra ledens förlängning?) 

- Vilka utryckningsvägar kommer man att ha tills ny bro finns på plats och vilka 

åtgärder kommer man att behöva göra för att lösa med bl.a. ”fri väg”? (framförallt 

utryckning A-torp, Bureå, Boliden, Kåge) 

- Vad kommer det att kosta att flytta räddningstjänsten inkl. alla extrakostnader som 

kommer att behöva göras för att klara räddningstjänstens arbete? 

- Hur säkra är dessa beräkningar?" 
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Samhällsbyggnadsnämndens t f ordförande Peter Stensmar (S) lämnar följande svar: 

"Fråga Varför gick majoriteten i nämnden på tjänstemännens alternativ, anser 

majoriteten att tjänstemännen har bättre kunskap om räddningstjänsten än 

brandmännen själva? 

Svar: Vi beslutar efter en avvägning av allt redovisat material samt genom-gångar 

och frågestunder tillsammans med både personal och tjänstepersoner. Den samlade 

bedömningen gav att en flytt är att föredra och har ingenting att göra med att 

förringa någon individs kunskapsnivå. På lång sikt är en flytt det bästa alternativet. 

Fråga: Har nämnden fått någon tidsplan när ny E4dragning finns på plats?(Om inte, 

hur länge är det acceptabelt att vänta på en ny bro i östra ledens förlängning?). 

Svar: Nej, nämnden har inte fått något förhandsbesked med tidsplan om när en ny 

E4 ska vara klar. Det är även acceptabelt att vänta, ända tills en ny bro i östra ledens 

förlängning blir klar. Under tiden kommer personalen att lösa utryckningar på ett 

snabbt och säkert sätt som motsvarar dagens situation. 

Fråga:  Vilka utryckningsvägar kommer man att ha tills ny bro finns på plats och 

vilka åtgärder kommer man att behöva göra för att lösa med bl.a. ”fri väg”? 

(framförallt utryckning A-torp, Bureå, Boliden, Kåge),  

Svar: Norr: Svedjevägen - Järnvägsleden - Östra leden - E4 (Ev styrning av trafikljus 

E4/Östraleden) Söder: Svedjevägen - Järnvägsleden - E4 (Finns styrning av trafikljus 

längs E4 i centrum) Väster: Svedjevägen - Järnvägsleden/rv95 (Ev styrning trafikljus 

Järnvägsleden/Lasarettsvägen) 

Varför styrningen av trafikljus står som eventuella är att man idag inte vet om de är 

motiverade. Förutom ovanstående så kommer det finnas varning/stoppsignal för 

utryckningsfordon runt brandstationen och eventuellt på Järnvägsleden i anslutning 

till rondellen Järnvägsleden/Svedjevägen. 

Fråga: Vad kommer det att kosta att flytta räddningstjänsten inkl. alla extra 

kostnader som kommer att behöva göras för att klara räddningstjänstens arbete? 

Hur säkra är dessa beräkningar? 

Svar: Att beräkna vad flytten kostar är svårt då vi inte har alla parametrar klara. Men 

om vi förutsätter att vi kommer få ta den tid vi behöver för att flytta in i en färdig 

lokal så kan flytten ske med egen personal och närapå helt utan extra kostnader. 

Ska flytten däremot forceras i tid blir det med hjälp av extra personal och störningar 

om allt inte är riktigt klart i de nya lokalerna. I det senare fallet kan kostnaden för 

den ytterligheten bedömas till drygt 400 000 kr. 

Den beräknade kostnaden för den mest ogynnsamma situationen är tillförlitlig. 

Jämförelse har gjorts med tidigare flytt och bedömningen grundar sig på erfarenhet 

från flytten till Östra navet från Nyponet, vilket skedde under tuffa förhållanden och 

på kort tid." 
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§ 105 Dnr KS 2021-000081  710 

Interpellation av Christina Soldan (L) om OB-förskola 

(3/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Christina Soldan (L), Fredrik Stenberg (S), Carina Sundbom (C), Stina Engström (L) 

samt Evelina Fahlesson (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har till för- och 

grundskolenämndfens ordförande ställt följande interpellation: 

"Att ha ett jobb det inger trygghet och en känsla av självständighet. Att ha ett jobb 

det är också viktigt för att kunna försörja sig själv och sin familj men också att kunna 

bidra till välfärden. 

Skellefteå har redan idag en relativt stor OB-verksamhet, denna måste dock 

utvecklas för att möta framtidens utmaningar. Redan idag har vi föräldrar som 

beskriver hur de inte kan få ihop vardagen då verksamheten ej är anpassad för en 

ensamstående som jobbar treskift. Exempelvis bor de på landet och är i behov av 

två förskolor för att få de att fungera för de småbarnen och för att de ska kunna 

sköta sitt jobb. Eller om de bor i stan så handlar oftast de om småjusteringar i 

scheman för både barnens och föräldrarnas välbefinnande. 

Med anledning av detta vill jag fråga för- och grundskolenämndens ordförande: 

1. Hur hjälper Skellefteå kommun med OB-förskolelösningar som är för både 

barnens bästa men som även gynnar föräldrarnas möjligheter till att sköta sitt jobb, 

i enighet med kommunens checklistor och Barnkonventionen?  

2. Vad har kommunen för planer för att undvika sådana situationer i framtiden med 

tanke på Northvolt och kommunens tillväxt?" 

För- och grundskolenämndens ordförande Fredrik Stenberg (S) lämnar följande 

svar: 

"För- och grundskolenämnden är stolt över den breda service som kommunen kan 

erbjuda i form av OB-verksamheten. Den möjliggör för många vårdnadshavare 

möjligheten att ta arbete utanför de klassiska kontorstiderna som förskolan annars 

är anpassad för.  

Det är sant att OB-verksamheten trots mycket generösa regler inte alltid träffar 

precis alla vårdnadshavares önskemål för att harmoniera med alla arbetsgivares 

arbetstidsförläggning. Det kan t.ex. röra sig om vilken vistelsetid ett barn får under 

en vecka och om barnet under denna tid inte får träffa en vårdnadshavare. Det är så 

att OB-verksamheten inte är att likställa som en andra vårdnadshavare. När denna 

typ av frågor om t.ex. mycket långa vistelsetider, önskemål om dubbelplacering eller 

liknande så sker en dialog mellan vårdnadshavare och verksamheten där man 
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försöker hitta lösningar som harmoniserar med de regler för verksamheten som 

finns och barnets bästa.  

Fråga. Hur hjälper Skellefteå kommun med OB-förskolelösningar som är för både 

barnens bästa men som även gynnar föräldrarnas möjligheter till att sköta sitt jobb, 

i enighet med kommunens checklistor och Barnkonventionen?  

Svar: Skellefteå kommun har valt att vara generös med att erbjuda OB-verksamhet 

på två enheter i tätort med öppettider utifrån vårdnadshavares behov. Att erbjuda 

OB-verksamhet är inget lagkrav enligt skollagen. Ändå har Skellefteå kommun, 

nationellt sett, en relativt stor OB-verksamhet i förhållande till kommunens storlek. 

Med barnperspektivet i fokus erbjuds endast placering på en enhet för barn i 

förskoleålder. För ett litet barn som har sin placering inom OB-förskola så innebär 

det fler kontakter med olika pedagoger än för ett barn på en dagtidsförskola. Detta 

eftersom det ska finnas personal för att kunna bemanna dygnets alla timmar. 

Enligt aktuell forskning om anknytning hos små barn framgår att barn utvecklar 

flera parallella anknytningsrelationer under de första levnadsåren. Dock är det i varje 

given situation en person som barnet i första hand vänder sig till för att söka 

trygghet. Att ett litet barn ska hitta flera anknytningsrelationer i två olika situationer, 

i två olika verksamheter, som hela tiden skiftar gör att man kan ställa sig frågan 

vilken påverkan det har på barnet och dess möjlighet till att knyta trygga relationer i 

samband med sin vistelse i såväl förskola som OB-verksamhet. 

Enligt kommunens checklistor så kan det utifrån barnets perspektiv, dvs hur ett barn 

ser på frågan, variera i hög grad då OB är en relativt sett liten verksamhet i 

förhållande till dagtids förskolor. Det innebär att det kan finnas individuella 

perspektiv i svaren som kan skifta över tid beroende på vem som nyttjar OB-

verksamheten. I förskolan ställs frågan om barnets perspektiv ofta till 

vårdnadshavare. Enligt ansvarig chef för OB-verksamheten och avdelningschef 

förskola erbjuds alla föräldrar som har behov plats i OB-verksamheten. Utifrån ett 

barnperspektiv, dvs hur professionen ser på frågan, anses det inte vara för barnens 

bästa att ett litet barn i förskoleålder ska ha två placeringar på två olika enheter som 

löper parallellt. Detta utifrån anknytningsteorin. Utifrån ett barnrättsperspektiv ska 

alltid barnens bästa beaktas vid beslut som rör dem. Detta utifrån bland annat 

barnkonventionen. 

 

Fråga: Vad har kommunen för planer för att undvika sådana situationer i framtiden 

med tanke på Northvolt och kommunens tillväxt?  

Svar:För- och grundskolenämnden delar alltså inte interpellantens utgångspunkt i 

att det självklart ska erbjudas parallella förskoleplatser eller att OB verksamheten 

alltid ska ta emot barn oaktad tid på dygnet varför vi har bestämmelser om 

hämning och lämning. Barn i OB verksamheten behöver få sitt behov av dygnsrytm 

tillgodosett och även om verksamheten är fantastiskt bra kan den aldrig ersätta en 

vårdnadshavare. Vad gäller platser i ett växande Skellefteå ser kommunen 

kontinuerligt över beläggning och kapacitet i förskoleverksamheterna och anpassar 

verksamheterna efter det. Nämnden ser också regelbundet över de regler vi har för 

OB verksamheten. I den senaste revideringen av reglerna bestämde sig nämnden 

för att tydliggöra kravet på arbetstidsschema för vårdnadshavaren detta för att 

säkerställa att det är vårdnadshavare som har ett reellt behov av plats på grund av 

arbete som ska erbjudas plats. T.ex. så har vi vårdnadshavare som saknar 
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tillsvidareanställning och således ett långsiktigt schema som med kort varsel erbjuds 

arbete och då vill verksamheten i så hög grad som möjligt kunna ta emot barnet för 

att möjliggöra förvärvsarbete." 
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§ 106 Dnr KS 2021-000127  020 

Interpellation av Hans Brettschneider (MP) om 

kommunens ledningsfilosofi (4/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Hans Brettschneider (MP), Evelina Fahlesson (S), Håkan Andersson (C), Christina 

Soldan (L), Harriet Classon (S) samt Stina Engström (L) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Hans Brettschneider (MP) har till personalnämndens 

ordförande ställt följande fråga: 

"På insidan kan man läsa det här om kommunens ledningsfilosofi, tillitsbaserad 

styrning och ledning ”Tillit är vår ledningsfilosofi som innebär att vi litar på att 

människor i kärnverksamheten har kunskap, omdöme och vilja att genomföra sitt 

arbete på ett bra sätt utan detaljstyrning. Vårt viktigaste uppdrag är att skapa 

förutsättningar utifrån behoven i mötet mellan medarbetare och invånare. 

Nio vägledande principer 

- delegerat handlingsutrymme 

- invånaren (uppdraget) i fokus 

- positiva förväntningar genom tillit 

- helhetssyn 

- etik 

- lärande och utveckling 

- långsiktighet 

- öppenhet och involvering 

- verksamhetsnära stöd. 

Dessa nio principer ligger till grund för de förväntningar som finns på de anställda i 

kommunen och så här står det:”Som anställd tar jag ansvar för att förstå och utföra 

mitt uppdrag, alltid med invånaren i fokus, både idag och i morgon. Jag agerar 

enligt de etiska principerna och arbetar utifrån ett tillitsbaserat förhållningssätt. 

Detta har konkretiserats i följande punkter 

- Söker och delar med mig av information och kunskap 

- Tar ansvar för att utveckla mig själv och min kompetens 

- Ger och tar emot synpunkter i syfte att utveckla mig själv och mitt arbete 
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- Agerar när jag upptäcker brister eller ser hinder 

- Vågar prova nya arbetssätt och tar vara på det jag lär mig 

- Gör mitt bästa och förutsätter att andra gör sitt bästa 

- Välkomnar oliktänkande 

- Samarbetar över gränser och ser helheter’ 

Nyligen hade vi ett ärende där en person verkligen uppvisade kurage och vågade 

påpeka brister. I det fortsatta arbetet visade det sig även att det som påpekades 

stämde. Vad blev hennes tack för att hon vågade agera? Jo uppsägning, ej 

samarbetsvillig och utköp! 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till personalnämndens 

ordförande: 

- På vilket sätt kommer personalnämnden agera för att bygga trovärdighet till 

kommunens ledningsfilosofi? 

- Kan personalnämnden tänka sig att göra uppföljningar på ärenden för att se om 

kommunen gjort fel? 

- På vilket sätt tänker nämnden uppmuntra, skydda och stötta personer som vågar 

lyfta och påpekar fel och brister inom organisationen i enlighet med 

ledningsfilosofin. 

- Kan anställda personer riskera att bli uppsagd alternativt bli ut köpta om man 

lyfter oegentligheter inom kommunen" 

Personalnämndens ordförande Evelina Fahlesson (S) lämnar följande svar: 

"Fråga: På vilket sätt kommer personalnämnden agera för att bygga trovärdighet till 

kommunens ledningsfilosofi? 

Svar: Skellefteå kommun arbetar på bred front med att stärka dialogen mellan 

medarbetare och mellan chef och medarbetare, bla genom en uppdaterad form för 

medarbetarsamtal, pulsade medarbetarundersökningar, visselblåsarfunktionen, 

idéutmaningen och inte minst vår samverkan med fackliga organisationer. 

Fråga: Kan personalnämnden tänka sig att göra uppföljningar på ärenden för att se 

om kommunen gjort fel? 

Svar:Vi har ett gott samarbete med våra fackliga organisationer. I personalärenden 

som leder till arbetsrättsliga åtgärder följer vi lag och avtal där fackliga 

organisationer företräder sina medlemmar. I slutändan är det arbetsdomstolen som 

avgör ärenden som inte kunnat avgöras tidigare i processen. Om det framkommer 

att ett fel har begåtts i ett personalärende så åtgärdas felet så snart som möjligt. 

Fråga: På vilket sätt tänker nämnden uppmuntra, skydda och stötta personer som 

vågar lyfta och påpekar fel och brister inom organisationen i enlighet med 

ledningsfilosofin?  

Svar: Genom att fortsätta uppmuntra till dialog. I de fall som det finns olika 

perspektiv, åsikter eller viljor är det viktigt att chefer är öppna och lyhörda och 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

2021-03-30 

62 

 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

  

 

därefter tydligt motiverar sina beslut. Personalnämnden ska fortsätta med att 

uppmuntra medarbetare att agera när man upptäcker fel eller brister. 

Fråga: Kan anställda personer riskera att bli uppsagd alternativt bli ut köpta om man 

lyfter oegentligheter inom kommunen?  

Svar: Nej, I Skellefteå kommun uppmuntrar vi medarbetare att agera när man 

upptäcker brister eller ser hinder. Utifrån detta för vi dialog om hur vi tillsammans 

ska bli bättre." 
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§ 107 Dnr KS 2021-000147  109 

Interpellation av Micaela Löwenhöök (M) om 

otryggheten i Skellefteå (5/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-04-20. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Micaela Löwenhöök (M) har till kommunstyrelsens 

ordförande ställt följande interpellation: 

"Vi ställer oss frågande till när majoriteten Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 

ska börja ta resultaten från trygghetsundersökningar på tillräckligt stort allvar. 

Nyligen presenterades årets resultat från ANDTS-undersökningen, föga förvånande 

visar resultatet återigen att det finns stora problem i Skellefteå.  

Otryggheten består år efter år. Flickor sticker ut, över 40% av flickorna i årskurs två 

på gymnasiet har upplevt otrygghet enligt ANDTS-undersökningen. Skellefteå 

Kommuns LUPP-undersökning (2018), en undersökning som redogör hur ungdomar 

upplever Skellefteå ger en oroväckande bild.  

Resultatet från LUPP är nedslående, där Skellefteå centrum utmärker sig som den 

otryggaste platsen. Mindre än 10 procent av tjejerna i åldern 16–19 år är trygga på 

stan/i centrum. För tjejerna i åldern 13–16 visar undersökningen att endast 14 

procent känner sig trygga i centrum. Motsvarande siffror för killar ligger lite över 

30% för bägge åldersgrupper. Det är tydligt att Skellefteås centrum inte är en trygg 

plats för ungdomarna.  

Vi Moderater har vid flera tillfällen genom våra politiska gärningar i Skellefteå 

föreslagit att kommunen skall vidta skarpare åtgärder för att öka tryggheten i det 

offentliga rummet och på våra skolor. Det har rört sig om förslag på skalskydd, 

kameraövervakningsstråk, aktiv kameraövervakning, förstärkt polisväsende, 

trygghetscenter, tryggare skolmiljöer med mera.  

Vi accepterar inte att otryggheten tillåts pågå.  

Med anledning av detta har vi följande frågor till kommunstyrelsens ordförande 

Lorents Burman:  

1. Hur ser kommunstyrelsen på att otryggheten i Skellefteå fortsätter 

att växa?  

2.  Anser kommunstyrelsen att det behöver vidtas fler åtgärder för att 

stävja den växande otryggheten bland unga i Skellefteås offentliga rum. I så fall 

vilka? 

3.  Är kommunstyrelsen beredd att vidta åtgärder man tidigare sagt nej 

till? " 
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§ 108 Dnr KS 2021-000184  430 

Interpellation av Hans Brettschneider (M) om 

kommunalt naturreservat på Vitberget (6/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-04-20. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Hans Brettschneider (MP) har till kommunstyrelsens 

ordförande ställt följande interpellation: 

"Under Coronapandemin så har intresset för att vara ute i naturen ökat. Det gäller i 

hela Sverige och Skellefteå följer samma trend bl.a. så ökande antalet inlämnade 

vandringskort med 350% från 2019 till 2020.  

Nu är vi inne i 2021. Året som av regeringen och riksdag beslutats för att kallas 

”Friluftslivets år”. ”Luften är fri – Friluftslivets År 2021” handlar om att lyfta 

friluftslivet ytterligare och samordnas av Naturvårdsverket.  

Tack vare allemansrätten kan i stort sätt alla i Sverige vara ute i friska luften. 

Forskning visar att Friluftsliv har positiva effekter på hälsa, ekonomi och miljö. Det är 

också en verksamhet som inte på samma sätt behöver påverkas av ens ekonomiska 

förutsättningar som många andra aktiviteter. 

Skellefteå är i en fas då man behöver locka till sig mer arbetskraft. I det läget gäller 

det att bygga en attraktiv plats för dom vi vill locka hit. Idag ser vi att Skellefteå har 

svårt att locka till sig kvinnor och man vet att kvinnor i större grad tittar på saker 

som skola, fritid och kultur för att flytta till en ort och därför så är det viktigt att 

dessa går hand i hand med hur samhället i övrigt utvecklas.  

Med alla dessa parametrar kända väljer man ändå att stryka reservatsbildningen ur 

kommunens framtida plan, något Miljöpartiet beklagar då man anser att det är just i 

detta  läge man borde ha satsat mer på friluftsliv. 

Därför vill jag ställa dessa frågor 

Är det inte just nu när kommunen är i en expansiv fas som det kan vara extra viktigt 

att skydda detta område från exploatering och bevara området för rekreation?" 
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§ 109 Dnr KS 2021-000185  860 

Interpellation av Shervin Ahmadzadeh (L) om Sara 

kulturhus är de kulturella gräsrötterna plats (7/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-04-20. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Shervin Ahmadzadeh (L) har till kommunstyrelsens 

ordförande ställt följande interpellation: 

"VD för kulturhuset SARA har i media uttalat sig om kulturella gräsrötterna som 

följande: “Jag tror på att gräsrötterna och att de måste få en plats där de kan vara 

precis så vilda och ifrågasättande som de ska vara, men deras plats är nog inte 

kulturhuset Med ovanstående förklaring vill jag ställa följande fråga: Har VDn för 

SARA kulturhus rätt i det hon säger om att gräsrötternas plats nog inte är 

kulturhuset?" 
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§ 110 Dnr KS 2021-000186  009 

Interpellation av Hans Brettschneider (MP) om vilka 

etiska och moraliska principer som gäller när man 

lägger ut information på kommunens digitala 

plattformar med mera (8/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-04-20. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Hans Brettschneider (MP) har till nämnden för 

support och lokalers ordförande ställt följande interpellation: 

"I Uppdrag granskning den 3 mars hamnade Skellefteå kommun i ett mindre 

smickrande reportage som handlade om tystnadskultur i offentlig sektor. Efter att 

programmet hade visats så la Skellefteå kommun ut ett dokument ”Frågor och svar 

utifrån Uppdrag granskning” på ”insidan” och senare även öppet på kommunens 

hemsida. I dokumentet fanns väldigt detaljerade uppgifter om en enskild f.d. anställ 

i kommunen. 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till SLKs ordförande: 

- Vad har kommunen för etiska och moraliska principer för vad som läggs ut på 

”insidan” 

och/eller öppet på kommunens digitala plattformar (hemsida, facebook mm)? 

- Vad har politiken för ansvar att dessa följs?" 
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§ 111 Dnr KS 2021-000191  109 

Interpellation av Maria Bernsson (C) om etablering av 

Systembolaget på södra sidan av älven (9/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-04-20. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Maria Bernsson (C) har till kommunstyrelsens 

ordförande ställt följande interpellation: 

"Skellefteå växer! Det finns uppgifter om att det förväntas en ökning av minst 5000 

nya invånare i Skellefteåområdet till 2025 och 10000 nya arbetstillfällen inom tio år. 

Idag finns ett Systembolag i centrala Skellefteå och ett på Solbacken. Skellefteå 

skulle behöva ett Systembolag även på södra sidan älven, tycker många 

kommuninvånare. Till Systembolaget i centrum har det länge varit svårt att ta sig 

med bil, både på grund av vägarbeten, byggarbeten och svårigheter med 

parkeringar. Detta har fått till följd att många invånare söder om älven väljer att 

färdas till Solbacken för sina inköp på Systembolaget. 

E4an går rakt genom vår stad vilket skapar långa köer vid rusningstrafik. Denna 

bilkö skapar en osund miljö i vår stad med alla avgaser som samlas i luften när bilar 

går på tomgång. Förutom all förbipasserande trafik som trafikerar E4an, så belastar 

även bilburna boende på södra sidan älven denna passage, då de tänker besöka 

Systembolaget. De flesta som jag talat med väljer Solbackens Systembolag, på 

grund av de bättre parkeringsmöjligheterna. Oavsett var man själv står i 

alkoholpolitikfrågor, så är detta ett faktum.  

Nu etableras flera nya företag med affärsverksamhet på södra handelsområdet. 

Kanske är det läge även för en etablering av Systembolaget på södra sidan älven. 

Det skulle skapa en balans mellan norra och södra handelsområdena, men 

framförallt bidra till ett hållbarare samhälle, med tanke på trafiksituationen och på 

luften i vår stad. 

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till Kommunstyrelsens 

ordförande Lorents Burman: 

1. Har kommunen haft någon dialog med Systembolaget angående en 

etablering på södra sidan älven? 

2. Vad gör kommunen för att verka för en etablering av Systembolaget 

på södra sidan älven? 

3. När kan Skellefteborna förvänta sig ett Systembolag på södra sidan 

älven?" 
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§ 112 Dnr KS 2021-000197  700 

Interpellation av Petter Ershag (KD) om Covid-19 

konsekvenser för unga (10/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-04-20. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Petter Ershag (KD) har till socialnämndens 

ordförande ställt följande interpellation: 

"Corona har drabbat människor och samhället på många olika plan och nu tänker 

jag bortse från hur sjukdomen drabbar och fokusera en stund på annat. Äldre 

isoleras, arbetande får jobba hemifrån, sjukhuspersonal får orimlig arbetsbelastning, 

affärsverksamheter riskerar konkurs mm. Detta vet vi och kan inte göra annat än att 

hålla ut. Folkhälsomyndighetens restriktioner varierar med smittspridningen och 

anpassningar sker löpande. 

Elever från högstadiet till gymnasiet sköter idag skolan hemifrån via dator. Ofta är 

de hemma helt själva då många har arbetande föräldrar. Det finns såklart ett 

spektrum av hur bra detta funkar. Det finns elever som sköter detta utmärkt och 

lider inte märkvärt. Men det finns också de som det inte funkar bra för, och det kan 

ske i det dolda. De eleverna som har särskilda behov fångas upp av extra hjälp och 

ibland får de även undervisning på skolan. 

Många ungas sociala liv är väldigt begränsat under en viktig period av deras liv. 

Jag är rädd att distansundervisning kan leda till ohälsa, både fysisk och psykisk. 

• Dåliga vanor i form av kost, motion och hygien. 

• Brist på social kontakt. 

• Avsaknad av struktur i vardagen. 

Detta kan vara ett samhällsproblem vi inte vet omfattningen av idag. 

Med anledning av detta vill jag fråga Socialnämndens ordförande: 

• Har Socialnämnden diskuterat distansundervisningens konsekvenser? 

• Har socialnämnden sett några oroväckande tendenser bland unga? 

• Har antalet orosanmälningar ökat? 

• Om ja, hur hanteras detta?" 
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§ 113 Dnr KS 2020-000692  219 

Fråga av Fredrik Stenberg (S) om bostadsområden för 

villor 

Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan avskrivs med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Fredrik Stenberg (S) har till kommunstyrelsens 

ordförande ställt följande fråga: 

"Vår kommun är i en enorm utveckling och tillväxt och vi ser hela tiden tecken att vi 

är inne i en samhällsomvandling där nya industriområden och bostadsområden 

etableras på olika platser runt om i kommunen.  

För någon vecka sedan blev villatomterna på Falkträsket bokningsbara och efter 

bara ca 30 minuter var alla bokade. Jag hade turen att hinna boka en tomt, vilket jag 

är mycket glad över. Men jag känner också flera som inte lyckades boka en tomt.  

Det här visar att efterfrågan på villatomter i vår kommun är stor. Då behovet är stort 

och fler väljer att flytta till vår kommun och bli nya invånare kan vi förvänta oss att 

efterfrågan kommer bli än större.  

Av den här anledningen önskar jag ställa följande fråga till kommunstyrelsens vice 

ordförande: 

Avser kommunstyrelsen att agera för att fler villatomter ska göras tillgängliga i 

närtid?" 

Frågan har bordlagts på grund av tidsbrist vid kommunfullmäktiges sammanträden 

2021-01-26 samt 2021-02-16. Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8 skall en fråga avskrivas om den på grund av tidsbrist bordlagts vid två 

sammanträden.  
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§ 114 Dnr KS 2020-000695  210 

Fråga av Ramona Doland (M) om behandling av 

motionen "Fler bostäder för ett växande Skellefteå" 

Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan avskrivs med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Ramona Dolan (M) har till kommunstyrelsens 

ordförande ställt följande fråga: 

"Moderaterna och Alliansen har vid flera tillfällen och på olika sätt krävt att 

kommunen ska ta fram nya områden för villabebyggelse i Skellefteå och vara mer 

aktiv i framtagandet av nya tomer för villor.  

Vid en snabb tillbakablick hittar jag exempel där vi har lagt förslag, yrkat, frågat, 

interpellerat och motionerat om detta 2013, 2014, 2015, 2016, 2017, 2018 och 2019. 

Vi har dock inte fått något större gehör för en mer proaktiv linje. 

I början av 2020 lämnade jag in motionen ”Fler bostäder för ett växande Skellefteå” 

där två av förslagen löd: 

Att kommunen vidtar åtgärder för att stärka planarbetet, så att fler byggklara 

tomter för flerbostäder, villatomter samt industrimark kan iordningsställas. 

Att kommunen snarast påbörjar arbetet med nya större egnahemsområden som 

bygger på en intressestyrd efterfrågan. 

Motionen bereds nu på kommunledningskontoret. 

Nyligen släpptes nya villatomter på Falkträsket. Alla tomterna var uppbokade efter 

30 minuter, vilket visar vilken stor efterfrågan det är på nya villatomter i Skellefteå. 

Efterfrågan kommer dessutom att öka i ett växande Skellefteå. 

Med anledning av detta har jag följande fråga till kommunstyrelsen förste vice 

ordförande: 

När planerar kommunstyrelsen att lämna förslag på motionen ”Fler bostäder för ett 

växande Skellefteå” så att kommunfullmäktige kan ta ställning till den?” 

Frågan har bordlagts på grund av tidsbrist vid kommunfullmäktiges sammanträden 

2021-01-26 samt 2021-02-16. Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8 skall en fråga avskrivas om den på grund av tidsbrist bordlagts vid två 

sammanträden.  
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§ 115 Dnr KS 2020-000729  109 

Fråga av Christina Soldan (L) om behandlingen av 

allianspartiernas KS-initiativ om att avskaffa 

vänortssamarbetet med Tongling i Kina 

Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan avskrivs med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har till kommunstyrelsens 

ordförande ställt följande fråga:  

"Under våren 2020 skickade allianspartierna in ett KS-initiativ, om att avskaffa 

vänortssamarbetet med Tongling i Kina. 

I skrivelsen föreslår vi dels att kommunledningskontoret ges i uppdrag att ta fram 

ett beslutsunderlag om avveckling av vänortssamarbetet med Tongling, Kina och 

dels att beslutsunderlaget färdigställs så att kommunfullmäktige kan fatta beslut om 

avveckling av vänortssamarbetet senast vid kommunfullmäktige i maj 2020. 

Vi har inte hört ett ord om detta sen dess. 

Med anledning av detta vill jag fråga kommunstyrelsens ordförande: 

Kommer kommunstyrelsen att behandla allianspartiernas KS-initiativ inom den 

närmaste tiden?" 

Frågan har bordlagts på grund av tidsbrist vid kommunfullmäktiges sammanträden 

2021-01-26 samt 2021-02-16. Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8 skall en fråga avskrivas om den på grund av tidsbrist bordlagts vid två 

sammanträden.  
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§ 116 Dnr KS 2020-000730  023 

Fråga av Markku Abrahamsson (SD) om anställning för 

att undvika utvisning 

Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan avskrivs med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Markku Abrahamsson (SD) har till 

kommunstyrelsens ordförande ställt följande fråga: 

"Om individer som omfattas av gymnasielagen av någon anledning har mindre än 

sex månader kvar på sitt uppehållstillstånd kan de ansöka om förlängt 

uppehållstillstånd för att söka arbete. Individen kan då få ett förlängt 

uppehållstillstånd så att den sammanlagda tillståndstiden blir sex månader från det 

datum som studierna slutfördes. Efter studierna kan individen enligt lagen ha rätt till 

permanent uppehållstillstånd om individen antingen har ett arbete eller har startat 

ett företag som går att försörja sig på. En sådan ansökan måste genomföras innan 

det tillfälliga uppehållstillståndet löper ut, därför är det ofta ganska bråttom att hitta 

ett arbete som innebär försörjning. I Halmstad infördes en rutin som i korthet 

innebär att den som har uppehållstillstånd pga gymnasielagen ska få lättare att bli 

tillsvidareanställd av kommunen för att slippa utvisning. Oavsett hur man ser på 

situationen och de många inkonsekvenser och dilemman som uppkommer ur 

gymnasielagen, kan de flesta hålla med om att detta innebär ytterligare problematik 

ur många olika perspektiv. Jag vill med denna fråga få vet mer om hur kommunen 

formellt, eller informellt, har valt att agera i detta sammanhang. 

Jag vill fråga kommunstyrelsens ordförande följande: Har kommunstyrelsen 

kännedom om huruvida individer tillsvidareanställts inom den kommunala 

verksamheten med ett partiellt syfte att hjälpa individen att undvika utvisning?" 

Frågan har bordlagts på grund av tidsbrist vid kommunfullmäktiges sammanträden 

2021-01-26 samt 2021-02-16. Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8 skall en fråga avskrivas om den på grund av tidsbrist bordlagts vid två 

sammanträden.  
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§ 117 Dnr KS 2021-000023  530 

Fråga av Shervin Ahmadzadeh (L) om de nya 

busshållplatserna på Stationsgatan  

Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan avskrivs med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Shervin Ahmadzadeh (L) har till 

samhällsbyggnadsnämndens t f ordförande ställt följande fråga: 

”Nya busshållplatserna på Stationsgatan har orsakat kaos, minst sagt. En trång 

trefilig väg har gjorts om till fyrfilig samtidigt som det inte alls finns plats för fyra 

filer. Med ovanstående förklaring ställer jag följande fråga: 

Anser samhällsbyggnadsnämnden att området är rätt utformad ur ett 

säkerhetsperspektiv? ” 

Frågan har bordlagts på grund av tidsbrist vid kommunfullmäktiges sammanträden 

2021-01-26 samt 2021-02-16. Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8 skall en fråga avskrivas om den på grund av tidsbrist bordlagts vid två 

sammanträden.  

  

 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

2021-03-30 

74 

 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 118 Dnr KS 2021-000096  310 

Fråga av Carina Sundbom (C) om indraget vägunderhåll 

och snöröjning i 31 byar 

Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan avskrivs med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Carina Sundbom (C) har till kommunstyrelsens 

ordförande ställt följande fråga: 

Väldigt många mindre byar i Skellefteå kommun har i dagarna fått besked om att 

de förlorar snöröjning och vägskötsel på sina vägar. Det handlar om vägar som är 

mellan 500 och 1000 m långa. Detta eftersom trafikverket har slutat betala bidrag 

för dessa vägar och att även kommunen drar tillbaka sin del av underhålls- och 

snöröjningskostnaderna. 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följanden fråga: 

? Hur mycket pengar handlar det om, som Trafikverket respektive kommunen har 

betalat per år, för vägunderhåll och snöröjning på de aktuella vägarna?" 

Frågan har bordlagts på grund av tidsbrist vid kommunfullmäktiges sammanträden 

2021-02-16. Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 8 skall en fråga 

avskrivas om den på grund av tidsbrist bordlagts vid två sammanträden.  
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§ 119 Dnr KS 2021-000080  450 

Fråga av Daniel Ådin (S) om det görs löpande 

utvärdering av avfallspåsar i papper med mera 

Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan avskrivs med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Daniel Ådin (S) har till samhällsbyggnadsnämndens t 

f ordförande ställt följande fråga: 

Sedan en tid är de s.k. majspåsarna för bioavfall utbytta mot en miljövänligare 

variant av papper. Detta är, såklart, ett riktigt beslut då ett konsekvent miljötänk bör 

omfatta hela kedjan från insamling till biogas.  

Tyvärr finner jag att papperspåsarna, i dess nuvarande form, inte riktigt håller 

måttet. Allt för många gånger har de börjat läcka i behållaren eller, än värre, på 

vägen mellan utrymmet under diskbänken till farstubron.  

Att stå på knä och torka upp rester av matavfall är en erfarenhet jag delar med 

många av mina vänner och bekanta. Om inte annat bevisas detta av alla förslag på 

s.k. Lifehacks kring detta som cirkulerar på facebook, fikarum och andra forum där 

livets vedermödor stöts och blöts.  

Vad jag förstår ska bioavfall bäras ut minst var tredje dag samt vara ”torrt” när det 

läggs i påsen. Detta är inte helt enkelt då matavfall, till sin natur, sällan är torrt. 

Risken finns att fler börjar slänga delar av sitt bioavfall bland övriga sopor där plast 

fortfarande är huvudalternativet.  

Därför undrar jag:  

 

• Görs det någon löpande utvärdering av papperspåsarna? 

 

• Finns det några planer på att byta ut dem alt. Förstärka dem på 

något vis?" 

Frågan har bordlagts på grund av tidsbrist vid kommunfullmäktiges sammanträden 

2021-02-16. Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 8 skall en fråga 

avskrivas om den på grund av tidsbrist bordlagts vid två sammanträden.  
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§ 120 Dnr KS 2021-000072  291 

Fråga av Christina Soldan (L) om Kanalskolan 

Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan avskrivs med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 

8. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har till nämnden för support och 

lokalers ordförande ställt följande fråga: 

Kanalskolan är en av stans arkitektspärlor, enligt byggnadsantikvarier. Det är en 

pärla i funkisarkitekur. Nu har skolan tömts på elever till Floraskolans förmån. 

Kanalskolan är tillfälligt vald till att vara dels evakuering för andra kommunala 

kontor och dels som tillfällig plats för yrkesverksamma konstnärer. 

Kanalskolan föreslås att plomberas för att vara resurs om något oförutsett skulle 

hända på en annan skola. Det kan t ex vara en nedläggning av en fristående skola 

eller om en kommunal skola behöver stängas för underhåll eller liknande. 

Faktumet är att hur man än vänder och vrider på frågan om Kanalskolans öde så 

belastas kommunen med stora utgifter för underhåll, renovering, mm. 

Med anledning av detta vill jag fråga till tomas teglund (s), ordförande för nämnden 

för support och lokaler: 

1. Kommer kommunen att aktivt försöka sälja eller hyra ut Kanalskolan eller finns 

det andra planer för at undvika onödiga kostnader som tomma lokaler innebär?" 

Frågan har bordlagts på grund av tidsbrist vid kommunfullmäktiges sammanträden 

2021-02-16. Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 punkt 8 skall en fråga 

avskrivas om den på grund av tidsbrist bordlagts vid två sammanträden.  
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§ 121 Dnr KS 2021-000209  101 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunfullmäktige 

2021-03-30 

Dnr 20202021-000066  214 

Bygg- och miljönämndens beslut 2021-01-28 § 11 Detaljplan för del av Sörböle 

16:8, Tuböle 
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§ 122 Dnr KS 2021-000180  101 

Remisser till kommunfullmäktige 2021-03-30 

Dnr 2021-000101  710 

Motion av Christina Soldan (L) samt Stina Engström (L) om utredning av möjligheten 

till anpassad OB-verksamhet (2/21) 

Dnr 2021-000130  109 

Motion av Shervin Ahmadzadeh (L) angående utmärkelse för bästa volontärinsats 

(3/21) 

Dnr 2021-000138  610 

Motion av Shervin Ahmadzadeh (L) angående kostnadsfri mensskydd i skolan (4/21) 

Dnr 2021-000139  310 

Motion av Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Maria Bernsson (C) samt Kjell 

Bergmark (C) angående indraget vägunderhåll (5/21) 

Dnr 2021-000155  430 

Motion av Hans Brettschneider (MP) angående bildande av kommunalt 

naturreservat p Vitberget (6/21) 

Dnr 2021-000158  720 

Motion av Charlotta Enqvist (KD) angående införande av LOU för serviceinsatser 

(7/21) 

Dnr 2021-000175  009 

Motion av Johan Söderberg (M) angående värnande av tjänstemännens oberoende 

(8/21) 

Dnr 2021-000178  023 

Motion av Christina Soldan (L) samt Stina Engström (L) angående begäran av 

registerutdrag inom  vård, omsorg och LSS (9/21) 

Dnr 2021-000190  024 

Motion av Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Maria Bernsson (C), Pär 

Brubäcken (C), Katarina Larsson (C), Oscar Wellman (C) samt Kjell Bergmark (C) 

angående jämställda löner (10/21) 

Dnr 2021-000201  299 

Motion av Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt 

(SD), Linda Strandberg (SD) samt Roland Östlund (SD) angåene skydd av gamla 

seminariet (PRO-huset) (11/21) 
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§ 123 Dnr KS 2021-000179  101 

Delgivningar till kommunfullmäktige 2021-03-30 

Dnr 2020-000820  401 

Länsstyrelsen i Västerbottens län, beslut om upphävande av lokala 

ordningsföreskrifter 
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